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BUÉK MISKOLC 2024. Hosszú 
évek, 2019 óta, egy világjár-

vány és egy energiaválság 
után most szilveszterkor újból 
bulival köszöntötte Miskolc az 

újévet. Már 6 órától egymást 
követték a fellépők, neves 

előadók szórakoztatták a mis-
kolciakat, a legtöbbeket a Biki-
ni koncertje vonzott ki a Szent 

István térre. D. Nagy Lajos, az 
együttes frontembere szerint 

Miskolcon mindig nagyon jó 
bulikat tartottak. Vidám és jó 

hangulatú közönség szokta 
őket fogadni, és ebben idén 

sem csalódtak.  
Fotó: Osztie Tibor

ELSTARTOLT  
Itthon is elindult év elején az egyszer használatos 
műanyag, fém- és üvegpalackok új visszaváltási rend-
szere. A változás célja az, hogyhogy minél több csomago-
lást hasznosítsanak újra, és megvalósuljon a körforgásos 
gazdaság. Országszerte ezernyolcszáz, Miskolcon pedig 
huszonnyolc automata áll rendelkezésre, ez a szám azon-
ban a következő időszakban nőni fog, a MOHU legalább öt-
ezer visszaváltóponttal számol. Összeállítás a 6. oldalon

ERŐT ÉREZ MAGÁBAN
Bő egy év múlva szűnik meg Béres Attila direktor megbizatása 
a Miskolci Nemzeti Színház élén, ezért kell új pályázatot kiírni, 
amit meg is szavazott a decemberi közgyűlés. A rendező-di-
rektor 2015 óta vezeti a város legnagyobb művészeti intéz-
ményét. Az már tény, hogy újra jelentkezni fog, most Béres 
Attila lapunknak azt is elárulta, miért lényeges, hogy minél ha-
marabb kiderüljön, milyen irányítás alatt folytatja a működé-
sét a Miskolci Nemzeti Színház. Cikk a 7. oldalon

FOGADALMAK ÚJÉVKOR
Újévben máig szívesen teszünk fogadalmakat, de egy-
re kevésbé hiszünk ezek megvalósíthatóságában. Pócsi 
Orsolya klinika szakpszichológustól azonban megtudtuk, 
hogy a célok kitűzése az első lépés, hogy lényeges válto-
zást érjünk el az életben, akár egészségesebb, vagy jobb 
emberré váljunk. Viszont ahhoz, hogy ez a változás sikeres 
legyen, szükséges néhány feltétel megteremtése, ami-
hez kaptunk néhány hasznos tippet tőle. Cikk a 8. oldalon

A Miskolci Egyetem fenntar-
tásába kerülhet szeptembertől 
a Földes Ferenc Gimnázium.

A közvéleményben elterjedt a 
híre, hogy a jövőben a Miskolci 
Egyetem gyakorlógimnáziuma 
lehet a Földes Ferenc Gimnázi-
um, amit a gimnáziumi tantes-
tület is támogat. A témában a 
rektor nyilatkozott szerkesztő-
ségünknek.

– Amikor 2020-ban rektor 
lettem, a rektori pályázatom-
ban már írtam annak a lehe-
tőségéről, hogy stratégiai cél 
egyetemünkön a pedagógus-
képzés fejlesztése. Ennek elen-
gedhetetlen feltétele, hogy le-

gyen gyakorlógimnáziumunk 
– mondta prof. dr. Horváth 
Zita. – A Földes neve merült 
föl. Jelenleg is a hallgatóink 
nagy számban teljesítenek ott 
szakmai gyakorlatot, illetve 
tanárkollégákat vontunk be 
onnan a képzéseinkbe. Más-
részt az Arany János Tehetség-
gondozó Program működik 
a gimnáziumban, ami pont a 
harmadik missziós tevékeny-
ségünk, a társadalmi felzár-
kóztatás céljaiba illeszkedik. 
Továbbá náluk van egyedül 
a miskolci intézmények kö-
zül digitális középiskola, ahol 
érettségit lehet szerezni. Az 
elmúlt év végén előadást tar-

tottam róla, hogy az egyetemi 
fenntartás hogyan működik 
a Miskolci Egyetem Ferenczy 
Sándor Egészségügyi Techni-
kuma esetében. Akkor Faze-
kas Róbert, a Földes igazgató-
ja informálisan megkérdezte a 
tantestületet, akik mint kide-
rült, támogatnák a fenntartó-
váltást. Viszont az átállás hosz-
szadalmas. Az én dolgom az 
rektorként, hogy legkésőbb ez 
év február végéig benyújtsam 
a jelenlegi fenntartó, a Miskol-
ci Tankerület felé a fenntartó-
váltás kérvényét. Ekkor a tan-
kerület mérlegeli, de a végső 
döntés minisztériumi szinten 
születik meg.                            D. A.

Gyakorlógimnázium lehet a Földes 

Piaci szereplőktől, a ban-
koktól már ajánlatokat is 
kapott a miskolci önkor-
mányzat, de a kormány 
elkaszálta Miskolc hitel-
felvételi kérelmét az év 
végén. 

A kormány 2011 óta vétóz-
hat, akkor fogadták el ugyan-
is a stabilitási törvényt, azóta 
is csak kormányengedéllyel 
vehetnek fel hitelt az önkor-
mányzatok. Más ellenzéki 
vezetésű helyhatóságokhoz 
hasonlóan most Miskolc hi-
telfelvételi kérelmét is eluta-

sították. Egyetlen kivételt 
Siófok képez, de ezen kívül 
csak fideszes vezetésű önkor-
mányzatok vehetnek fel hi-
telt. Debrecen például mind-
járt 13 milliárd forintot. A 
miértekre sokan kíváncsiak 
voltak, és ezúttal a válasz sem 
maradt el: a Belügyminisz-
térium szerint a kormány 
minden esetben a beadott 
kérelmek alapján döntött, és 
azokat az önkormányzatokat 
támogatta, amelyeket „a csőd 
és az eladósodás nem fenye-
geti”.

Folytatás a 2. oldalon

Elutasított kérelem 

Az egykori kollégiumot az 
Avalon nyílt pályázaton vá-
sárolta meg, és apartman-
hotelt alakítanak ki benne.

Megkezdődött az egykori 
Központi Leánykollégium fel-
újítása – erősítette meg lapunk 
információit Tóth Róbert, az 
Avalon Center Kft. ügyveze-
tője. Az épület körüli mozgo-
lódás már napok óta egyre lát-
ványosabb, mint az ügyvezető 
elmondta, jelenleg a munka-
terület lekerítése történik, de a 
belső térben is megkezdődött 
a bontás.

– Az épületben egy belvá-
rosi apartmanhotelt alakítunk 
ki, és a terveink szerint jövő év 
júliusig el is fogunk készülni 
a munkával – mondta el Tóth 
Róbert. Az önkormányzattal 
való megállapodás szerint a 
menza még továbbüzemel az 
épületben, annak a következő 
időszakban kialakítanak egy 
új bejáratot a Dózsa György 
utca felől. „Ezt csak júniusban 
tudjuk majd birtokba venni és 
átalakítani, hiszen addig még 
zajlik ott a közétkeztetés” – tet-
te hozzá.

Folytatás a 3. oldalon

Apartmanhotel lesz 
az egykori kollégium 

A feldíszített jármű eddig 
minden alkalommal meg-
nyerte a cseh portál közönség-
szavazását.

Hetedszer is a miskolci ad-
venti villamos lett Európa leg-
szebb ünnepi díszbe öltöztetett 
szerelvénye – írja a versenyt 
meghirdető MHD86.cz közle-
kedési magazin. Ezzel Miskolc 
az eddigi összes (mind a hét) 
adventi villamosos megméret-
tetést megnyerte.

Mint arról korábban beszá-
moltunk, az idei szavazáson 
nyolc ország huszonnyolc vil-
lamosa versenyzett az Európa 
legszebb adventi villamosa cí-
mért. A második helyen ezút-
tal is Pilsen futott be, tehát ők is 

megőrizték tavalyi címüket. A 
harmadik helyen Olmütz vég-
zett, így Prága idén lecsúszott 
a dobogóról. A Miskolc Városi 
Közlekedési (MVK) Zrt. Face-
book-posztja szerint a miskol-
ci szerelvény ezzel maga mögé 
utasította többek között Bel-
gium, Csehország, Szlovákia, 
Ausztria, Lengyelország, Né-
metország és Horvátország ad-
venti, karácsonyi villamosait.

Az MHD86 portál meg-
jegyezte: Miskolc évek óta a 
202-es pályaszámú ČKD Tatra 
KT8D5 típusú kocsival indul 
a versenyen ez a miskolci ad-
venti villamos, a típusból, ami 
egyébként hosszú időn át meg-
határozta a miskolci villamos-
pályát, már csak néhány darab 

van, és azok is csak alkalomsze-
rűen közlekednek. Hétköznapi 
forgalomban már csak Škoda 
26T járművek szállítják az uta-
sokat – teszik hozzá. Az adven-
ti villamosok európai versenyét 
egyébként hetedik alkalommal 
rendezték meg, ami azt jelenti, 
hogy a miskolci szerelvény ed-
dig minden alkalommal elhoz-
ta az első helyet.

Ondřej Matěj Hrubeš, az 
MHD86.cz portál tulajdonosa 
lapunk érdeklődésére elmond-
ta, összesen 20 861 érvényes 
voks érkezett hozzájuk a sza-
vazás időtartama alatt és ennek 
58 százaléka a miskolci adventi 
villamosra.

Ahogyan az ismert, a miskol-
ci adventi villamos legelőször 

2012-ben indult el, akkor még 
szerényebb díszítéssel a 210-es 
pályaszámú Tátra típusú szerel-
vény töltötte be ezt a funkciót. 
2013 óta a 202-es számú villa-
mos öltözik ünnepi díszbe: az 
elmúlt kilenc évben volt már pi-
ros és óarany színű is, 2018-ban 
pedig jégpalotává alakították át. 
Hosszú évekig mézeskalács há-
zikóként rótta a miskolci síne-
ket, idén viszont mesebeli erdő-
vé alakult.

A szerelvény eredetileg víz-
kereszt napjáig járt volna, azon-
ban a nagy népszerűsége miatt 
tovább közlekedik, így január 
10-én, szerda délután utazhat-
nak rajta azok, akik eddig még 
nem tették meg. 

T. Á.

Ismét Európa legszebbje lett



Az átadás óta eltelt hetek és 
a lakosság észrevételei alap-
ján a tervek szerint a jövő 
héten még finomhangolják a 
Dayka-átkötés és a környező 
utcák megváltozott forgalmi 
rendjét.

Erre azért van szükség, mert 
a nemrég megépült Dayka-át-
kötés átadása egy olyan idő-
szakban történt, amikor az 
iskolai szünet miatt a megszo-
kotthoz képest kisebb a for-
galom a környéken. A végle-
ges, mind az autósok, mind a 
gyalogosok számára optimális 
forgalomszervezési megoldá-
sok kialakításához azonban 

szükség van a teljes forgalmi 
terhelés során megszerezhető 
tapasztalatokra is. A városhá-

za szakemberei addig is arra 
hívják fel elsősorban az autó-
sok figyelmét, hogy például a 

Kossuth-gimnáziumot a reg-
geli csúcsidőben nemcsak a 
Hunyadi, hanem alternatív út-
vonalként a Petőfi és a Megy-
gyesalja utcákon keresztül is 
meg lehet majd közelíteni, ha 
újraindul a tanítás.

Arra is figyelmeztetnek, 
hogy a Dayka utca környékén 
több helyen is megváltoztak 
például a kanyarodás szabá-
lyai, új táblákat helyeztek ki, 
egyes kereszteződésekben pe-
dig ma már jelzőlámpák irá-
nyítják a forgalmat, így nem 
árt a fokozott óvatosság, és 
nem szabad „megszokásból 
vezetni”. 

MN

IPARI CSARNOK ÉGETT ALSÓZSOLCÁN. Tűzhöz riasztották a 
lánglovagokat csütörtökön az alsózsolcai ipari parkba. Információ-
ink szerint tűzjelző hangjára lettek figyelmesek a környéken tartóz-
kodók, majd egy robbanás következett. Ezután csaptak fel a lángok. 
A katasztrófavédelem tájékoztatása szerint egy ezer négyzetmé-
teres alumíniumhulladék-feldolgozó csarnokban keletkezett tűz. A 
miskolci és tiszaújvárosi egységeknek sikerült a lángokat megfé-
kezniük. Személyi sérülésről nincs információnk. Fotó: Osztie Tibor
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Piaci szereplőktől, a bankok-
tól már ajánlatokat is kapott 
a miskolci önkormányzat, de 
a kormány elkaszálta Mis-
kolc hitelfelvételi kérelmét 
az év végén. A város most új-
ratervez, hogy a fejlesztése-
ket meg tudja valósítani.

Folytatás az 1. oldalról

– Miskolc hitelfizető képessé-
ge teljesen megfelel a jogszabá-
lyi előírásoknak – hangsúlyozta 
az elutasítást követően Szopkó 
Tibor alpolgármester, kiemelve: 
arra törekedtek az elmúlt évek-
ben, hogy a város hitelállomá-
nya ne növekedjen. Eleve kérel-
met sem nyújthattak volna be, 
ha saját bevételekből nem tud-
nák fedezni a törlesztőrészlete-
ket. Ezért is áll értetlenül a dön-
tés előtt az alpolgármester.

De más is azt a gyanút erősí-
ti, hogy politikai döntés szület-
hetett. Ehhez azonban ismer-
nünk kell a folyamatot. Tavaly 
tavasszal a közgyűlés elfogadta 
a 2023-as költségvetést, és ez-
zel jóváhagyott egy 2,4 milliárd 
forintos fejlesztési hitelt. Az ön-
kormányzat 8-10 hitelintézetet 
keresett meg, majd kapott két 
érvényes és „nagyon kedvező” 
ajánlatot. A piac tehát „válaszolt”, 
nyitott volt az önkormányzati 
fejlesztések hitelezésére.

Igen ám, de ehhez előbb a Ma-
gyar Államkincstárnak, majd két 
minisztériumnak is meg kellett 
vizsgálnia a kérelmet. Ez nyáron 
megtörtént, elkészült egy előter-
jesztés a kormány felé – amely év 

végén végül elutasította a miskol-
ci kérelmet (is). Szopkó Tibortól 
megtudtuk, hogy utak, járdák, 
közterületek felújításáról, játszó-
terek építéséről van szó, a fejlesz-
tések a város szinte valamennyi 
területét érintik.

– A döntés az önkormány-
zati beruházásokat ugyan nem 
állítja le, de valamennyire nyil-
ván lassítja, hátráltatja. Látni 
kell ugyanakkor azt is, hogy ha 
az önkormányzatnak saját for-
rásaiból többet kell hozzáadnia 
egy fejlesztéshez, az más felada-
toktól von el pénzösszegeket – 
mutatott rá az alpolgármester.

Most tehát felülvizsgálják a 
terveket, és amelyek feltétle-
nül szükségesek és indokoltak, 
azokat megpróbálják önkor-
mányzati forrásból megvaló-
sítani.

– Ebben a ciklusban volt ne-
hezebb helyzetben is Miskolc, 
hiszen a covid-világjárvány, a 
kormányzati elvonások, majd 
tavaly előtt a drasztikus ener-
giaár-emelés szűkítette a költ-
ségvetésünket. Ennek ellenére 
működött Miskolc, működött a 
város. Nem úgy, mint Debrecen, 
ahol hétvégére le kellett állítani 
a villamosokat, hogy spórolhas-
sanak. Nem ijedtünk meg, főleg 
úgy nem, hogy az idei évi költ-
ségvetésünk, amit decemberben 
fogadott el a testület, reményre 
ad okot, jut belőle a legfontosab-
bakra. Hogy néhányat említsek: 
5 ezer miskolci munkavállaló 
béremelésére, jobb tömegközle-
kedésre, Salkaházi-támogatásra 
– sorolta az alpolgármester.

És van arra lehetőség, hogy 
bizonyos fejlesztésekhez újabb 

hitelkérelmet nyújtson be az 
önkormányzat, számolva azzal, 
hogy a fent leírt eljáráson újra 
végig kell menni. Erre azonban 
a közgyűlésnek is rá kell bólin-
tania. Szopkó Tibor elmondá-
sa szerint a város mutatói jók, 
hiszen például a stabilitási tör-
vény adósságfelvételi korlátját 
meg sem közelíti Miskolc. És 
sokat elmond az is, hogy a vá-
ros kapott hitelintézeti ajánla-
tokat a beszerzési eljárás során. 
Ez azt jelenti, hogy a piac is hi-
telképesnek gondolja Miskol-
cot, ami a tervezett hitel fedeze-
tére saját bevételeit jelölte meg.

– A piac tehát képesnek látja 
a várost arra, hogy biztosítani 
tudja a tőke- és kamatfizetési 
kötelezettségét – emelte ki az 
alpolgármester.

KUJAN ISTVÁN

Hitelképesnek gondolják Miskolcot

Miskolctapolcán tavaly újították fel az utakat, de máshol is szükség lenne erre. Fotó: Horváth Csongor
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Finomhangolás előtt a Dayka-átkötés forgalmi rendje

Tekinthető-e vereségnek elveszíteni a sza-
vazást egy olyan indítványt illetően, ami 
törvénysértő? Felvetődhet a gondolat azok 
fejében, akik figyelemmel kísérik a miskolci 
közgyűlésben történteket. Ám a jogszerűt-
lenségre tekintettel – és erre többször is fel-
hívta a figyelmet Miskolc jegyzője –, gya-
korlatilag irreleváns a kérdés.

Azaz csupán látszatgyőzelemről van szó, ami legfeljebb 
arra elegendő, hogy fanyalogjanak a miskolci városvezetés-
sel ellentétes oldalon állók. Akik szerint az, hogy a DK két 
miskolci képviselője, másokkal együtt, Veres Pál ellen sza-
vazott, azt eredményezi, hogy a regnáló polgármester és szö-
vetségesei elvesztették közgyűlési többségüket.

Arról bezzeg mélyen hallgatnak, hogy minősített többség-
gel megszavazták a decemberi 14-i közgyűlés - és egyben a 
tavalyi év - két legfontosabb napirendi pontját, a város 2024-
es költségvetését, valamint az Integrált Városfejlesztési Stra-
tégiát. Ami lehetővé tette, hogy közel 5000 miskolci munka-
vállalónak már január 1-jétől emelkedjen a bére, közel 30 
ezer nyugdíjas pedig megemelt összegű, 15 ezer forintos Sal-
kaházi-támogatást kapjon. De ennek köszönhetően több jut 
a tömegközlekedésre, a fejlesztésekre, a szociális területre, a 
város karbantartására, takarítására és szépítésére, valamint 
a bölcsődékre, óvodákra, a kultúrára, a sportra és a köz-
biztonságra is. Hallgatnak róla, mert tudják, hogy ez olyan 
eredmény, amit nehéz megkérdőjelezni, hiába is próbálják 
megkeseríteni a győzelem ízét.

Végleg összetört a baloldali álom Miskolcon - mondogat-
ják. Miközben nem más az egész, mint vihar a biliben, ami 
mindössze arra volt jó, hogy mindenki számára nyilvánvaló 
legyen: a DK két miskolci képviselője együtt sütögeti a pecse-
nyét, de legalábbis asszisztál a Fidesz-KDNP koalíció tevé-
kenységéhez.

Az már csak hab a tortán, hogy egy olyan rendelet módo-
sításáról beszélünk, amit 2012-ben a fideszesek terjesztettek 
be és szavaztak meg. Úgy tűnik azonban, több mint 10 év 
távlatában már nem értenek egyet saját döntésükkel, ezért 
önmaguk ellen voksoltak. Most akkor ki veszített? És mit?

Mit mondtam? Vihar a biliben...
URI MARIANN

NÉZŐPONT

Vihar a biliben

Az óév utolsó napjaiban adták át a forgalomnak. Fotó: Mocsári L.
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Az eredmények megőrzése a cél Az eredmények megőrzése a cél 
2024 számos olyan válto-
zást hoz, ami Miskolc és a 
miskolciak életét is nagyban 
érinti – többek közt erről is 
beszélgettünk Kilátó című 
magazinunk idei első adá-
sában Veres Pál polgármes-
terrel.

Olyan esztendőn van túl Mis-
kolc annak polgármestere sze-
rint, amikor nehezített pályán 
is sikerült a városnak bizonyíta-
nia. A decemberben elfogadott 
2024-es költségvetés és Fenn-
tartható Városfejlesztési Straté-
gia (FVS) pedig megteremtette 
a lehetőséget mindennek folyta-
tásához. A cél nem is lehet más 
– fejtette ki stúdiónkban Veres 
Pál –, hogy a város gazdálko-
dása, üzemeltetése és fejlesztése 
2024-ben a választások ellenére 
is sikeres maradjon.

Tervekkel a fiókban
A tavalyi esztendő végére 

a Terület- és Településfejlesz-
tés Operatív Program (TOP) 
által finanszírozott fejleszté-
sek szinte maradéktalanul be-
fejeződtek, műszaki átadásuk 
megtörtént. Amit pedig még-
sem sikerült tető alá hozni, azt a 
következő uniós fejlesztési cik-
lusban (TOP Plusz) igyekeznek 
majd megvalósítani. Veres Pál 
elmondta: a régen várt, Diós-
győr és Lillafüred között kiépü-
lő erdei kerékpárút mellett szá-
mos köznevelési intézményt és 
a város infrastruktúráját érintő 
fejlesztési tervet hoztak a város-
háza szakemberei olyan szintre, 
hogy az EU-s forrás megnyílá-
sakor azokat máris be tudják 
nyújtani.

A polgármester emlékezte-
tett: terveik között szerepel, 
hogy az Újgyőri főtéren bezárt 
posta épületében létrejöhes-

sen egy rendőrőrs. Miközben a 
város turisztikai vonzerejének 
megtartása és növelése szem-
pontjából rendkívül lényeges, 
hogy minden évszakban legyen 
valamilyen fesztivál vagy sza-
badtéri attrakció – értékelt a vá-
rosvezető, aki az idetelepülő és 
itt fejlesztő cégek kapcsán meg-
jegyezte: Miskolc ipari parkjai 
2023-ra szinte teljesen beteltek.

Béke kellene
A polgármester kifejtette, a 

tervezhetőség állt a költségve-
tés viszonylag korai, decembe-
ri elfogadása mögött – vagyis, 
hogy a keretszámok valameny-
nyi szereplő számára világossá 
váljanak. Felidézte: számos, a 
miskolciak életét nagyban meg-
könnyítő intézkedésről döntöt-
tek ezzel. A béremelések, a ren-

dezvények és az intézmények 
támogatása, az online parko-
lóbérlet bevezetése vagy épp a 
Salkaházi-program nyújtotta 
tizenötezer forintos támogatás 
mind-mind azt szolgálja, hogy 
2024 „az építkezés és a béke 
éve” lehessen Miskolcon.

Mindemellett az MVK soha 
nem látott nagyságrendű támo-
gatásban részesül a város részé-
ről ebben az esztendőben – szá-
molt be Veres Pál. Hasonlóan 
növelték meg a Városgazdának 
juttatott költségvetési forrást is, 
továbbá a város közbiztonságá-
nak javítása érdekében a helyi 
rendészetet megillető tételen is 
emelni tudtak.

A város nem csatatér
Veres Pál szerint az év vé-

gén megtartott közgyűlése-

ken „bizarr paktum” született, 
amikor a Fidesz és a KDNP 
képviselőivel a Demokratikus 
Koalíció és az LMP helyi po-
litikusai egy platformon talál-
ták magukat. A polgármester 
úgy értékeli, hogy néhányan 
egyértelműen rongálni akar-
ják a 2019-ben megszületett 
összefogást, ezzel pedig árta-
ni a városnak. Holott szerin-
te az említett pártok szavazói 
sem ezt várnák tőlük – ezért is 
érhetetlen számára a jelenség.

A polgármester a műsorban 
végezetül világossá tette, hogy 
a kampány nem befolyásolhat-
ja a város idei fejlesztését és to-
vábbi erősödését. 

– A város vezetése nem me-
het a politikai csatározások ro-
vására – fogalmazott.

BÓDOGH DÁVID

Veres Pál szerint a város idei költségvetése megteremtette a lehetőséget, hogy Miskolc folytassa a ta-
valy megkezdett utat. Fotó: Osztie Tibor 

Az épületet az Avalon 
nyílt pályázaton vásárol-
ta meg, és apartmanhotelt 
alakítanak ki benne.

Folytatás az 1. oldalról

Az Avalon még a júniu-
si Hodobay-konferencián 
jelentette be, hogy megvá-
sárolta a belvárosi épületet. 
Szopkó Tibor alpolgármes-
ter korábban lapunknak 
elmondta, az ingatlant fej-
lesztési kötelezettséggel ér-
tékesítette az önkormány-
zat, ami azt jelenti, hogy az 
épület új tulajdonosának a 
következő években fel kell 
azt újítania. Ez kezdődött 
meg a napokban.

A Központi Leánykollé-
giumot 1966-ban adták át. 
A Krisztik Pál által terve-
zett épület az akkori idő-
szak legmodernebb vasbe-
tontechnológiájával készült, 
érdekes és egyedi építésze-
ti megoldásokat rejt. A „V” 
alakú lábakon álló és hidat 
jelképező épület nyugati ré-

sze alatt folyik a Pece-patak, 
melyet a hetvenes években 
fedtek le.

A létesítményben 12 tan-
termet és 400 fős kollé-
giumot alakítottak ki, és 
negyvenhat évig így is mű-
ködött. Megszűnéséről 2012 
májusában döntöttek a kép-
viselők, a következő tanév-
ben már nem nyitott ki. Az 
akkori városvezetés a dön-
tést azzal indokolta, hogy a 
helyi kollégiumok jelentős 
kihasználatlan kapacitással 
rendelkeznek.

Korábbi hírek szerint 
azért döntöttek úgy, hogy 
a Karacs Teréz Kollégium 
működjön tovább diákszál-
lóként, és ne a központi, 
mert bíztak abban, hogy a 
belvárosi épületet könnyeb-
ben tudják más célra hasz-
nosítani. A jelenlegi város-
vezetés 2020 óta dolgozott 
azon, hogy az évek óta üre-
sen álló épület új tulajdo-
nost és funkciót kaphasson.

TAJTHY ÁKOS

Így értékeli az idén életbe 
lépő új önkormányzati kör-
zeteket a választási elemzé-
seken túl tudományos isme-
retterjesztéssel is foglalkozó 
Facebook-oldal.

Ahogy arról korábban hírt 
adtunk, a 2022-es népszámlás 
tükrében – több nagyvároshoz 
hasonlóan – Miskolcon is olyan 
mértékben csökkent a lakosság 
száma, hogy a 2019-es válasz-
táshoz képest a Helyi Választási 
Iroda vezetőjének, azaz a jegy-
zőnek a törvény alapján meg 
kellett szüntetnie egy válasz-
tókerületet a tizenkilencből – 
egyúttal újra kellett szerkeszte-
nie az eddigi körzethatárokat is.

Ki számológépen...
Dr. Ignácz Dávid a körzet-

határok november végi kihir-
detésekor lapunknak elmond-
ta: a minél egységesebb és 
egybefüggőbb, a korábbi „fur-
csa alakzatoktól és kiszögellé-
sektől” mentes határok meg-
húzása volt a cél. Hozzátette: 
nyáron a lakosság véleményét 
is kikérték a módosítás felől. 
Az írásban és személyesen 
megtett észrevételek döntő ré-
szét sikerült is beépíteniük a 
térképek újrarajzolásába.

Ugyanakkor – emelte ki – a 
szakembereknek a jogszabá-
lyok mellett ügyelniük kellett 

még az egyes körzetek közöt-
ti lakosságszámbeli eltérések 
minimálisra szorítkozására 
is. A 2024 októberében felál-
ló új képviselő-testület létszá-
ma összesen két fővel csökken 
majd, így az a polgármester-
rel együtt összesen huszonhat 
fős lesz. Dr. Ignácz Dávidtól 
akkor megtudtuk: a beosztás 
módosítását Miskolc esetében 
sem csupán a lakónépesség 
csökkenése, hanem a választó-
polgárok körzetenkénti elosz-
lásának változása is indokolta.

…annak térkép e táj
A 2019-ben – az akkor még 

a korábbi jegyző, dr. Alakszai 

Zoltán által – bevezetett ha-
tárok értelmében jelenleg a 
Tizeshonvéd utca egyik tíz-
emeletes paneltömbjében az 
első három lépcsőház a 10-es 
választókerülethez, a többi a 
13-ashoz tartozik. Azóta a Kő-
poros 1-11. sem egy választó-
kerületbe soroltatik, ugyanis a 
9-es számot különvették.

Ugyancsak a négy és fél év-
vel ezelőtti önkormányzati 
választás előtt született meg 
jelenlegi formájában a 11-es 
körzet (Nagy Ákos, Fidesz), 
mely magába foglal egy-egy 
belvárosi, vasgyári és miskolc-
tapolcai részt. Vagy éppen az 
akkor kihirdetett határok ér-

telmében jelenleg a Győri ka-
pui Bársony János utcában a 
41-47. szám közötti rész más 
körzethez tartozik, mint a 39-
es lépcsőház.

A „gerrymandering” egy 
nemzetközileg ismert politi-
kai fogalom, ami a választóke-
rületek határainak olyasfajta 
átrajzolását jelenti, amikor az 
valamelyik félnek – jellem-
zően a már hivatalban lévők-
nek – a választásokon előnyt 
biztosít. Most induló cikkso-
rozatunkban egyebek mellett 
ezekről is fogunk beszélget-
ni a Választási földrajz egyik 
szerzőjével, Bódi Mátyással.

BD

Választási földrajz: Miskolc magasan a legarányosabb Választási földrajz: Miskolc magasan a legarányosabb 

A Demokratikus Koalíció 
(DK) néhány helyi vezetője 
nem csak a város vezetésé-
vel, de saját szavazóik aka-
ratával is szembefordult 
– fogalmazott a Velünk a 
Város frakcióvezetője.

Simon Gábor a Miskolc Te-
levízió Kilátó című műsorá-
nak volt a vendége pénteken. 
Vitaműsort szerveztünk, 
ahová meghívtuk Mokrai 
Mihály (DK) önkormányzati 
képviselőt is, aki ebben a vi-
tában nem kívánt részt venni.

Az apropót a Fidesz indít-
ványa adta. A decemberi köz-
gyűlésen ugyanis az ellenzéki 
párt rendeletet kívánt módo-
sítani – egy olyat, amit még 
2012-ben ők alkottak meg. 
A Velünk a Város frakcióve-
zetője szerint akkor az volt a 
cél, hogy bővítsék a polgár-
mester hatáskörét. Most épp 
hogy szűkítenék azt Veres Pál 
polgármester esetében.

– A Fidesz-KDNP más-
hogy gondolja a város mű-
ködtetését akkor, ha hatal-
mon van, és másként, ha 
ellenzékben. 2019-től arra 
törekednek, hogy Miskolc-
nak rosszabb legyen, mert 
azt gondolják, hogy ettől 

nekik politikailag jobb lesz 
– vélekedett Simon Gábor. 
Az újdonság az volt most, 
hogy „társakra találtak” a 
DK-s Mokrai Mihályban és 
Szilágyi Szabolcsban. Ők is 
kellettek, hogy a rendelet-
módosításhoz meglegyen a 
minősített többség.

Az indítvány tartalma – és 
erre dr. Ignácz Dávid jegyző 
többször is felhívta a figyel-
met – törvénytelen. Egy po-
litikusnak márpedig előbb 
a jogszabályi kereteket kell 
szem előtt tartania. „A Fidesz 
és a DK együttműködésével a 
közgyűlés elfogadott egy tör-
vénytelen javaslatot. Ez min-
denen túlmegy, ahogy az is, 
hogy segítséget nyújtanak a 
kormánypárt önkormányza-
tokat leépítő politikájához” – 
húzta alá.

Simon Gábor szerint „ez 
nem a DK politikája”, a vá-
lasztóik nem ezt akarják. „Ők 
együttműködéspártiak, a vá-
rosvezetés mellett állnak, és 
azt szeretnék, hogy a 2019-
ben létrejött szövetségben 
Veres Pállal működtessük a 
várost. A párt néhány helyi 
vezetője azonban saját sza-
vazóival is szembefordult” – 
hangoztatta.                     KUJAN I.

„A DK szavazói  „A DK szavazói  
együttműködéspártiak” együttműködéspártiak” 

Nemcsak a lakónépesség csökkenése, hanem a választók körzetenkénti elosztálsa is indokolta a válto-
zást. Fotó: MiNap-archív/Juhász Ákos

Már dolgoznak a Már dolgoznak a 
központi épületén központi épületén 

A néhai kollégiumot már körbekerítették, és a belső munkákat is 
elkezdték. Fotó: Osztie Tibor 
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Az eddigi tapasztalatok sze-
rint tíz nap alatt az autósok 
körülbelül egyharmada igé-
nyelt online parkolójegyet.

Csaknem három hete használ-
hatják a miskolciak bérlet és ga-
rázsengedély vásárlására a Mis-
kolci Városgazda Nonprofit Kft. 
webes felületét. A tapasztalatok-
ról a cég munkatársait kérdeztük.

– Az eddigi felhasználók csak-
nem fele megkapta engedélyét a 
parkolásra. Ez azt jelenti, hogy 
ők jól használták a felület által 
felkínált választási lehetősége-
ket, vagyis helyesen adták meg 
adataikat, és megfelelő zónát is 
választottak – magyarázta Koós 
Norbert, a Városgazda parkolási 
vezetője. Az igénylők másik fe-
lének azonban nem sikerült az 
online vásárlás.

A szakember meglátása sze-
rint a kérelmek elutasításának 
legfőbb oka az, hogy a felvitt 
adatok nem egyeznek meg a 
Belügyminisztériumban nyil-
vántartott adatokkal. Hiba lehet 
az is, ha az ügyfelek nem olvas-
sák el figyelmesen a rendszer 
által feldobott utasításokat.

– Az online vásárlás magán-
személyek esetében körülbelül 
öt percet vesz igénybe, ami jó-

val rövidebb idő, mint az ügyfél-
szolgálaton megvett bérleteknél. 
További előnye, hogy a jegyek 
kényelemesen akár otthonról is 
beszerezhetőek – mondta Bese-
nyi Csabáné, a Miskolci Város-
gazda Nonprofit Kft. ügyfélszol-
gálati munkatársa.

Az új felhasználói rendszer 
gyorsabb, kényelmesebb, és a 
Városgazda munkatársainak is 
megkönnyíti a munkáját.

A rendszert az érintettek a 
cég honlapján regisztráció és a 

jogosultság igazolását követően 
használhatják, így a január 10-
én lejáró bérletük helyébe akár 
már most is újat vásárolhatnak.

Január 20-áig marad érvény-
ben a kedvezményes lakossági 
bérlet, amely lakcímhez váltha-
tó, illetve az intézményi bérlet.

„Magánszemély” típusú par-
kolóbérlet elektronikus úton 
kizárólag magyar felségjelzésű 
járműre igényelhető! „Magán-
személy” típusú parkolóbérlet 
esetén a gépjármű forgalmi en-

gedélyében szereplő üzemben-
tartó természetes személy (ma-
gánszemély) lehet igénylő.

Nem minden ügyet intézhe-
tünk online. Továbbra is sze-
mélyes ügyintézést igényel a 
forgalmi rendszám változása 
miatti bérletcsere, magánsze-
mély típusú parkolóbérlet in-
tézése külföldi felségjelzésű 
járműre, önkormányzati köz-
érdekű egészségügyi feladat 
átvállalását végzők bérletének 
igénylése, kizárólagos jogú vá-
rakozóhely bérletének kérel-
me, illetve az elektromos meg-
hajtású jármű regisztrációja. 
Természetesen a parkolóbérle-
teket személyesen továbbra is 
meg lehet vásárolni a Miskolci 
Városgazda Nonprofit Kft. par-
kolási ügyfélszolgálatán (Szé-
chenyi I. utca 20., a Miskolci 
Nemzeti Színházzal szemben).

BALOGH CSILLA

Tavaly év végén indított so-
rozatunk aktuális részében 
ezúttal néhány helyi kultu-
rális fejlesztést elevenítünk 
föl a közelmúltból.

Óvodák, bölcsődék, orvo-
si rendelők megújítása, utak 
és kerékpárutak építése, csa-
padékvíz elvezetése, a város 
turisztikai értékeit növelő be-
ruházások – erre fordította a 
miskolci önkormányzat a 2023 
legvégéig rendelkezésére álló 
35 milliárdos EU-s keretét. 
A történelmi léptékben is je-
lentősnek bizonyuló fejleszté-
si ciklus helyi korszerűsítései, 
átalakításai, újjá- és felépítései 
jellegükből fakadóan gyakran 
a széles publikumtól elrejtőzve, 
csak meghatározott kör köz-
vetlen megélésével és megelé-
gedésével találkozhatnak.

Ilyennek nevezhetnénk a 
József Attila Fiókkönyvtár ta-
valy december közepén lezá-
rult energetikai korszerűsítését 
is, aminek révén januártól – az 
olvasók mellett – visszatér-
hetnek az olyan állandó prog-
ramok is a helyszínre, mint 
például a Társasjáték Klub. A 
korszerűsítés során új, hőszige-
telt nyílászárókat építettek be, 
a könyvtártér körüli acélvázas 
üvegfalak helyett pedig hőhíd-
mentes, önhordó alumínium 
függönyfalrendszert alakítot-
tak ki – az északnyugati oldal 
kivételével mindenütt – mo-
torizált árnyékolóval ellátva. 
Az épület utólagos külső oldali 
hőszigetelést is kapott, továbbá 

felújították a lapostető hő- és 
vízszigetelését. A pinceszinti 
előtérben és WC-helyiségben 
korábban gravitációs szellő-
zés működött, ezt mesterséges 
szellőzésre cserélték. Az épü-
let földszintjére akadálymen-
tes mosdó került. A parkolótól 
a teljes útvonal megközelíthető 
kerekesszékkel az épület főbe-
járatán keresztül.

A városvezetések fölött át-
ívelő projektre kiváló példa 
a Csodamalom Bábszínház 
energetikai korszerűsítése, 
mellyel egy modernebb, a mai 
igényeknek megfelelő energia-
fogyasztású épület jött létre. A 
felújítása során a homlokzati 
falak és a zárófödém utólagos 
hőszigetelést kaptak, illetve 
sor került modern, műanyag 
szerkezetű, hőszigetelő üve-
gezéssel ellátott nyílászárók 
cseréjére is. Megújult a fűté-
si és szellőztetési rendszer, és 
az épület tetején egy napele-
mes rendszer épült. A fejlesz-
tés által létrejött egy energia-

felhasználás szempontjából 
takarékosabb és a befektetett 
energiát a kor követelménye-
inek megfelelően hasznosító 
létesítmény, amely az épületen 
elhelyezett megújuló energia-
források használatával nagy-
ban fedezni tudja saját ener-
giafelhasználásának jelentős 
részét.

Az önkormányzaton túl-
mutató, de Miskolc kulturá-
lis életét mégiscsak szervesen 
érintő beruházásról is tudunk 
említést tenni: a 2022 köze-
pén kezdődött miskolctapol-
cai ősparkfejlesztés egyik 
projektelemeként ugyanis – a 
Miskolci Görögkatolikus Egy-
házmegyével konzorciumban 
– újjáéledhetett az Akropolisz 
Szabadtéri Színpad. Az infra-
strukturális fejlesztéssel a lé-
tesítmény pódiuma alkalmas-
sá vált a magasabb technikai 
igényű előadások megtartásá-
ra, így a felvonultatott progra-
mok köre is bővült.

MN

Népszerű az online bérletvásárlás

A LAKOSSÁG KÉRTE
Négy közterület lett díjköteles 

parkoló Miskolc belvárosában az 
új év első napjától, erről még ta-
valy döntött a miskolci közgyűlés, 
az előterjesztés szerint a változást 
az érintett terülteken élők kérték.

Az új fizetőparkolók a sárga 
zónába tartoznak, tette közzé 

a honlapján a Miskolci Város-
gazda Nonprofit Kft. Óránként 
kétszázhatvan forintot kell 
fizetnie annak, aki az alábbi 
helyek valamelyikén szeret-
ne várakozni személyautójá-
val: Zombori utca, Szeles utca 
(Hatvanötösök útja – Eperjesi 

utca közötti szakasz), Katowi-
ce utca (Szentpéteri kapu 77–
99. sz. közötti ki-be hajtó, és 
a Katowice 6. sz. melletti ga-
rázssor által határolt terület), 
Budai József utca (Görgey Ar-
túr utca – Király utca közötti 
szakasz).

Online kényelmesen, otthonról is megváltható a parkolóbérlet. Fotó: Mocsári László

Miskolc a kultúránkért is fejlődik
Az elmúlt évekhez hason-
lóan idén is januárban 
gyűjtik be a kirakott kará-
csonyfákat - írja honlapján 
a MiReHu Nonprofit Kft.

A társasházas övezetekben 
január 6-a, szombat lesz az 
első szállítási nap, ezt köve-
tően még három szombaton 
viszik el a fenyőfákat. Családi 
házas övezetben a vegyes hul-
ladék szállításának napján fo-
lyamatosan gyűjtik be a kido-
bott fákat.

A MiReHu munkatársai 
arra kérik a társasházak és 
lakásszövetkezetek képvise-
lőit, hogy a gyorsabb és haté-
konyabb munkavégzés érde-

kében a fenyőfákat – díszek 
és talp nélkül – egy helyre 
gyűjtsék össze, lehetőleg a 

szemetes konténerek mellé 
úgy, hogy ne akadályozzák a 
közlekedést.                         T. Á.

Idén is folytatódik a Szép-
korúak Filmklubja – írja 
szerkesztőségünkhöz el-
juttatott közleményében 
a miskolci polgármesteri 
hivatal sajtóosztálya.

Mint fogalmaznak, a prog-
ram továbbra is a Salkaházi 
Plusz Program részeként, a 
Dr. Hilscher Rezső Szociális 
Közalapítvány szervezésé-
ben valósul meg.

A filmklub során az első 
fél évben hat filmet vetíte-
nek. Januárban a Semmel-
weis (magyar életrajzi film), 
februárban a Napóleon (ma-

gyarul beszélő amerikai tör-
ténelmi, életrajzi, háborús 
film), márciusban a Wonka 
(magyarul beszélő amerikai 
családi kalandfilm, vígjá-
ték), áprilisban a Megfojtott 
virágok (magyarul beszé-
lő amerikai western, törté-
nelmi dráma), májusban az 
Igazából szerelem (magya-
rul beszélő amerikai-angol 
romantikus film) míg júni-
usban az Aquaman és az El-
veszett Királyság (magyarul 
beszélő amerikai sci-fi ak-
ciófilm) lesz látható.

A Semmelweis január 28-
án (vasárnap) 11:30-kor és 

14:00-kor kezdődik az Urá-
nia Art és a Béke Art mozi-
termekben.                         MN

Kezdődik a karácsonyfák elszállítása

Slágerfilmekkel térnek vissza

A megszokott rendben gyűjtik a fenyőfákat. Fotó: MiNap-archív/J. Á.

Hamarosan újból fogadhatja az olvasókat a József Attila Fiókkönyvtár. 
Fotó: Mocsári László

Egy sor autóúttal egyetem-
ben. Miskolcon korábban 
a városvezetés és civilek 
is tiltakoztak, a kormány 
azonban a füle botját sem 
mozgatta.

Január 1-jétől több, sze-
mélyautóval eddig ingyenesen 
igénybe vehető gyorsforgalmi 
útszakaszra is sztrádamatricát 
kell váltani – írta közleményé-
ben az Útinform.

Díjkötelessé vált a többi kö-
zött az M0-ás, az M4-es és az 
M44-es autóút teljes szakasza, 
az M30-as autópálya Miskol-
cot elkerülő szakasza, az M31-
es autópálya, valamint az 
M76-os autóút Balatonszent-
györgy és Fenékpuszta kö-
zötti szakasza – ismertették. 
Hozzátették: 2024-től Ma-
gyarországon a gyorsforgalmi 
utak közül már csak az M8-as 

autópálya végig, az M9-es és 
az M80-as autóút teljes sza-
kaszai, valamint az M60-as 
autópályának a Pécs-Nyugat 
csomópont és a végcsomó-
pont közötti kétkilométeres 
szakasza maradt díjmentes a 
személyautók számára.

Ahogyan arról az év fo-
lyamán többször, részletesen 
is beszámoltunk, 2021 vége 
után tavaly augusztusban kel-
tek újra szárnyra a hírek arról, 
hogy fizetőssé válhat az M30-
as Miskolcot elkerülő sza-
kasza. Ez ellen Veres Pál pol-
gármester, a Velünk a Város 
frakció és civilek is tiltakoz-
tak. Hiába: december elején a 
kormányrendelet is megjelent 
arról, hogy nem lehet tovább 
ingyenesen használni több 
más út mellett a miskolci el-
kerülőt sem. 

TAJTHY Á.

Hiába tiltakoztak,  
fizetős lett az elkerülő
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Teljesen megteltek a szállodák 
Az ünnepi időszakban csak-
nem tizenkét százalékkal nőtt 
a szállásfoglalások száma az 
előző évhez képest a Ma-
gyar Turisztikai Ügynökség 
(MTÜ) tájékoztatása alapján.

Mindemellett az egyik leg-
nagyobb szállást kínáló webol-
dal is összesítette az év utolsó 
napjaiban a legjobban keresett 
úti célokat. Mint az a Szállás.hu 
összegzéséből kiderül: a régiók 
tekintetében Észak-Magyaror-
szág volt a legfelkapottabb.

– Az év végi tapasztalataink azt 
mutatták, hogy megugrott a fog-
lalás. Habár az utolsó pillanatra 
hagyták a vendégek, szerencsére 
mi nagyjából kilencven száza-
lékos töltöttséggel mentünk vé-
gig az ünnepek alatt, illetve a két 
ünnep között is – számolt be a 

Hotel Aurora Miskolctapolca ér-
tékesítője stábunknak az eszten-
dő első hetében. Orliczki Anett 
munkatársainknak elmondta: 
több mint száz vendég érkezett 
a miskolctapolcai hotelbe az ün-
nepi időszakban, nagyon sokan 
választották pihenésük és kikap-
csolódásuk helyszínéül szállo-
dájukat. De további bizakodás-
ra adhat okot, hogy az új év első 
napjaiban is rengetegen foglaltak 
szállást náluk.

Kártyával SZÉP-en nézünk ki
Ahogy az ismert: január el-

sejétől a Széchenyi Pihenő 
(SZÉP)-kártyát ismét csak 
szállásra, vendéglátásra és 
szabad időre lehet felhasznál-
ni, amely – a szállásokat kí-
náló weboldal általunk meg-
kérdezett szakembere szerint 

is – a belföldi turizmus moz-
gatórugója lehet. Az elemzé-
sek azt mutatják, hogy idén 
a gazdasági környezet eset-
leges javulásával az utazások 
iránti kereslet még inkább 
felerősödhet – fejtette ki ér-
deklődésünkre a Szállás.hu 
sajtószóvivője. Kelemen Lilitől 
megtudtuk: az ünnepi időszak 
közül a szilveszter volt a leg-
népszerűbb az utazók között, 
de említett olyan szállodát is, 
amely már november végén 
telt házzal működött.

Régiónk is felkapott
A települések közül a portál 

összesítése alapján Eger, Gyula 
és Szeged volt a legkeresettebb 
úti cél. A szóvivő hozzátette: 
az összesítés a december 27-
éig beérkező foglalásokat tük-
rözi – vagyis megeshet, hogy 
a sorrend némileg módosult 
a tényleges utazásokat illető-
en. Ennek fényében a régiók 
vonatkozásában a szallas.hu-n 
egyértelműen Észak-Magyar-
ország mutatkozott a legkere-
settebbnek. Nem mond ellent 
mindennek az MTÜ összeál-
lítása sem, aminek mentén az 
látszik, hogy az óév búcsúzta-
tására a Balaton, illetve a Mát-
ra-Bükk térsége bizonyult a 
legkívánatosabbnak a magya-
rok és a környező országok la-
kosai számára.      BÓDOGH DÁVID

Akárcsak a többi miskolci szálloda, a Hotel Aurora is népszerű volt az 
ünnepi időszakban. Fotó: Osztie Tibor

JÉGPÁLYÁBÓL JÉGCSARNOK. 
Jól halad az a népkerti beruhá-

zás, amelynek köszönhetően 
alacsonyabb költségekkel, szin-

te egész évben nyitva tarthat 
majd a „kettes” jégpálya. A TAO-s 

forrásokból megvalósuló, másfél 
milliárd forintos beruházás csar-
nokká változtatja az eddig oldalt 
nyitott jégpályát. A tervek szerint 
augusztus végéig elkészül a pro-
jekt. Mint megtudtuk, a 2006-os 

jégcsarnoképítés óta nem volt 
ilyen nagy léptékű beruházás a 

sportközpontban.  
Fotó: Osztie Tibor

A Balatonon nyaralhatnak majd
Április végéig tart a Fodor 
Zoltán önkormányzati kép-
viselő által alapított iskolai 
szárazelemgyűjtő verseny.

A miskolci általános és kö-
zépiskolák első szárazelem-
gyűjtő versenyét a 2006-ban 
hirdette meg Fodor Zoltán. 
A kezdet kezdetén az összes 
városi alapfokú és középfo-
kú intézmény – 35 általános 
iskola és 22 középiskola – ta-
nulói vettek részt a versen-
gésben. A mostani tanévben 
április 30-ig lehet gyűjteni 
az elemeket, mondta az öt-
letgazda, az önkormányzat 
Egészségügyi, Szociális és 

Környezetegészségügyi Bi-
zottságának elnöke.

Az avasi önkormányza-
ti képviselő a korábbi pozi-
tív tapasztalatok után most is 
abban bízik, sok tanuló vesz 
részt a MiReHu által is támo-
gatott versenyben, és minél 
több elemet gyűjtenek össze. 
Meggyőződése, nagyon fon-
tos a diákok környezettuda-
tos nevelése, a figyelem felhí-
vása arra, hogy a környezetre 
fokozottan veszélyes használt 
elemek ne a szemétben kös-
senek ki.

A talajba kerülve, ha meg-
sérülnek, szennyezik az ivó-
vízbázist, amivel beláthatatlan 

károkat okozhatnak. Fodor 
Zoltántól megtudtuk, a koráb-
bi évek alatt több mint 42 ton-
na, azaz 42 ezer kilogramm 
elemet gyűjtöttek a diákok. A 
leadott szárazelemeket Buda-
pestre vitték megsemmisíteni.

A tanulók motivációját azzal 
segítik, hogy a legtöbbet gyűj-
tő iskolák diákjai és az egyéni 
győztesek nyolcnapos, ingye-
nes balatoni üdülésen vesznek 
részt, valamint értékes műszaki 
cikkeket kapnak. A versenyben 
megkötés nélkül szeretettel 
várják az állami és magánisko-
lák, illetve bármely egyházhoz 
tartozó iskolák diákjainak ne-
vezését.                                     MN

Nagy családjának  
szeretete élteti
Szépkorút köszöntött szü-
letésnapján a miskolci ön-
kormányzat.

A kilencvenéves Juhász 
Ferencné Irénke hálásan fo-
gadta Tass utcai otthonában 
Badány Lajos születésna-
pi köszöntőjét. Az alpolgár-
mestert Simkó Erika, a pol-
gármesteri hivatal szociális 
és köznevelési osztályának 
csoportvezetője is elkísérte, 
és egy emléklapot, valamit 
csokoládét nyújtott át az ün-
nepeltnek. Szerkesztőségünk 
stábja szintén a helyszínen 
járt, ahol Irénke néni egyik 
lánya, unokája és két fiú-, il-
letve két lánydédunokája fo-
gadta a vendégeket.

– Megható számomra, 
hogy megértem ezt az ün-
neplést. Ugyanis a rokonaim 
közül eddig én éltem meg a 
legmagasabb életkort. Ha-
marosan családi körben is 
ünnepelni fogunk – mondta 
Juhász Ferencné. – A hozzá-
tartozóim szeretete és a bé-
kesség az, ami ennyire meg-
hosszabbította az életemet és 

talán a virágok, amiket na-
gyon szeretek. Minden reggel 
imádsággal kezdem a napot, 
amit sosem hagyok el. A ró-
zsafüzért naponta elvégzem, 
és a családtagjaimért, isme-
rőseimért is közbenjárok. 
Az egyik lányommal élek 
itt együtt, aki segít nekem a 
mindennapokban.

Egyébként három gyer-
mekem, hat unokám és ki-
lenc dédunokám van, akik 
gyakran meglátogatnak, bár 
már csak egy részük él Mis-
kolcon. Én 1951-ben köl-
töztem ide, amikor férjhez 
mentem, egyébként Tisza-
vasváriból származom. Már 
csak a sógornőm él ott, és 
leginkább mindenszentekkor 
megyünk el temetőlátogatás-
ra. A Miskolci Élelmiszeripa-
ri Kiskereskedelmi Vállalat-
nál dolgoztam eladóként, és 
mindig fontos volt számom-
ra a becsületesség. A férjemet 
2001-ben veszítettem el, és 
majdnem az egész életemet 
Miskolcon éltem le – fűzte 
hozzá.

DETZKY ANNA

Élhetőségi rangsorban is az élen
Élhetőségi rangsort állított fel 
az egyik országos ingatlaniro-
da. A megyei jogú városok 
között jól szerepelt Miskolc, 
top 5-ös helyezésével például 
Székesfehérvárt is megelőzte.

A nemzetközi szakmai tren-
dekhez igazodva idén is össze-
állította saját élhetőségi rang-
sorát az Otthon Centrum. A 
szakemberek a 20 ezer főnél 
népesebb városok életminőség 
szempontjából lényeges mu-
tatószámaira alapoztak. Hogy 
melyek ezek? Nos, a rangsor fel-
állításánál életminőségi, egész-
ségügyi, oktatási, foglalkoztatá-
si és népjóléti mutatókat vettek 
figyelembe.

Felmerülhet a kérdés, hogy 
egy ingatlaniroda miért foglal-
kozik élhetőségi kérdésekkel. 
Erre Soóki-Tóth Gábor elemzési 
vezető adta meg a választ. Úgy 
fogalmazott, hogy „jelentős ha-
tással vannak az ingatlanárakra 
az életminőségi mutatók, a lis-
tán elől szereplő fővárosi kerü-
letekben és városokban a leg-
drágábbak a lakások.

Hozzátette: a településeket a 
fent ismertetett öt mutatóban 
elért maximális százalékos ered-
ményeik alapján rangsorolták. 
Az így elért helyezéseket – mu-
tatott rá – egyértelműen vissza-
igazolta az adott településre je-
lenleg érvényes árszint is.

És akkor jöjjenek az ered-
mények! Az ingatlaniroda lis-
tája alapján a Várnegyedben és 
Budapest belvárosában a leg-
jobb élni, míg vidéken ugyanez 

Egerről és Veszprémről mond-
ható el.

Ha egy picit részletesebben 
elemezzük a listát, akkor meg-
állapíthatjuk, hogy az elmúlt 
évekhez hasonlóan ismét a fő-
városi kerületek végeztek az 
életminőségi rangsor élén. Eze-
ket az említett két megyei jogú 
város követi – Eger és Veszp-
rém a foglalkoztatottak arányá-
ban és a településre vándorlók 
számában volt a legjobb. Ezu-
tán budapesti agglomerációs 
települések – Veresegyház, Bu-
daörs, Szentendre, Gödöllő, Vác 
és Dunakeszi – jönnek, majd 
újabb megyeszékhelyek, sor-
rendben: Győr (54,9 százalékos 
értékkel), Pécs (54,7 százalék), 

majd Miskolc (54,6 százalék), 
aztán Székesfehérvár (54,5 szá-
zalék) következik.

A kisebb megyei jogú váro-
sok a lista harmadik harma-
dában végeztek: a 83 települést 
összesítő rangsorban Nagyka-
nizsa az 58., Zalaegerszeg a 64. 
helyen áll, míg a legrosszabbul 
teljesített Hódmezővásárhely a 
70. helyezett 46 százalékkal.

– Fontos kiemelni, hogy a 
mezőny közepe rendkívül sűrű, 
és minimális különbségek dön-
töttek a sorrendről – árnyalta a 
képet a szakember, aki elmond-
ta: a középmezőnytől csupán 
Ózd (38 százalék) és Hajdú-
böszörmény (41 százalék) sza-
kadt le. A két település mutató-
ját a felsőfokú végzettségűek és 
a foglalkoztatottak kedvezőtlen 
aránya rontotta le.

A fenti rangsor objektív 
szempontok alapján állt ösz-
sze – de vajon mit gondolnak 
Miskolcról, mit éreznek a vá-

ros kapcsán az ide érkező ven-
dégek, turisták? Nemrégiben 
egy amerikai youtuber beszélt 
elismerően a városról. Amcsi 
Isti Arizona államból járt Ma-
gyarországon, és (természete-
sen) egy videóban meg is osz-
totta követőivel, hogy melyek a 
kedvenc magyar városai. Nos, 
elmondta, hogy Kecskeméten 
lakott először hazánkban, szép 
kisváros, de nem volt a kedven-
ce. Következett Nagykanizsa, 
majd Szombathely. A harmadik 
kedvence pedig Miskolc.

– Itt van az egyik legjobb 
belváros, amiben voltam Ma-
gyarországon. Van ott egy na-
gyon jó pékség, szinte minden 
nap jártam benne. Szívesen 
laknék Miskolcon! Az embe-
rek nagyon kedvesek voltak 
hozzám – fogalmazott az ari-
zonai srác, aki egyébként a 
második helyre Pestet, míg az 
elsőre Budát tette.

KUJAN ISTVÁN

Irénke nénit gyermekei, unokái és dédunokái is gyakran megláto-
gatják. Fotó: Osztie Tibor 

Miskolc élhetőségéhez az elmúlt évben megvalósult fejlesztések is hozzájárulnak. Fotó: Juhász Ákos

A legélhetőbb magyar város címére „pályázik” Miskolc – a vá-
ros vezetői ezt már több sajtótájékoztatón hangoztatták, vagy 
posztolták a közösségi médiafelületeken. A cél egy olyan jól 
működő város, ahol például erős a gazdaság; ami okos-, zöld-, 
biztonságos és gondoskodó megoldásokat alkalmaz.
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JEGYZET

Széchenyi utca 33., kétszintes 
épület egy szebb napokat látott 
lépcsőházzal. Valamikor hajda-
nán ez a miskolci belváros leg-
elegánsabb szállója volt. Kör-
gangos Grand Hotel, minden 
szobája, apartmanja a főutcára 
nézett. A hetvenes években már 
tanácsi bérlakások lettek, eltűnt 
a földszinti Lukács restaurant és 
a szálló előtti sárga házikó, a vá-
rosi vizelde és az örökösnek hitt 
taxisstand.

Közel, átellenben laktam, így 
csaknem mindenkit ismertem a 
házból. Gelbék első emeleti la-
kása még magán viselte a szál-
lodának készült épület szerkeze-
ti megosztásának nyomait. Már 
csak kevesen sejtik, hogy a lép-
csőház aljában megbúvó kutri-
ca a forgalmas hotel recepciója 
volt. Később, a nyolcvanas évek-
ben egy apró butik költözik a he-
lyére, hogy vitrinjeivel fényárba 
borítsa az omladozó csempéjű 
kapualjat.

Mi maradt a gigantikus mé-
retű luxusszállodából a nyolcva-
nas évekre? Az épülettömb por 
verte udvarán sorjáztak az egy-
másnak tapasztott kamrák és a 
vagyont érő garázsok. Forgal-
mas volt a hevenyészett karám-
mal kerített kerti söröző, amely 
már az új világ teremtménye. A 
hotel egyetlen nosztalgikus em-
léke az ikonikus, csupa üvegtáb-
lás kávéház, az Avasi. Elvétve 
magam is megfordulok arra, de 
Orosz László és Dékány Károly 

felszolgálók máig is fejből sorol-
ják fel törzsvendégeiket. Állítják, 
ez volt az utolsó igazi, békebéli 
vendéglátóhely, ahol egy szimpla 
és egy pohár csapvíz mellett akár 
egy-két órát is elücsöröghettek a 
vendégek, és nem noszogatták 
őket távozásra, nem hozták ki a 
kabátjukat a ruhatárból. Hiszen 
azt is elnézték, hogy az ancugo-
dat csak úgy, a széles műbőrka-
napék közé letegyed.

Sorolják, a közeli zsinagógá-
ból kicsoszogó öregek ide jártak 
römizni és ultizni. Délelőttön-
ként amolyan idősek napközije 
címen üzemeltek. Laci és Karcsi 
jól emlékeznek Kormos Sándor-
ra, a Keravill nyugdíjas vezetőjé-
re, Grundig Gyulára, a Centrum 
Áruház igazgatójára, a Galam-
bos – Grosszmann, valamint a 
Földi testvérekre, Hortobágyi 
bácsira, a nevezetes magánzó-
ra, Róth Adolfra, Koval Imrére, 
Frommer Ernőre, Dubi Lajcsira 
és Béres László bőrdíszművesre. 
Elmaradhatatlan vendégek vol-
tak Ágoston Ervin és Schwarz 
Tomi, a két jó barát, és ahogy a 
filmek végén mondják, még so-
kan mások. Ki ne feledjem, volt 
két illusztris visszatérő kollégám 
is a kávéházban. Máté Iván bá-
csi, a Déli Hírlap külpolitika 
szerkesztője, ő bárkihez leült, 
aki hajlandó volt meghallgatni. 
Oravecz János kollégám pedig 
úgy tartotta, egy igazi újságíró 
a kávéházban körmöl. Kint az 
életben, az ihlet tengerében.

Egyébként itt, még amolyan, 
ma már csak a régi filmekből 
ismert fehér zakós, nyakken-
dős főurak jártak-keltek a plac-
con. Mint például Szarka István, 
Varga László és Szakszón József, 
akik a későbbieknek mind ve-
zetőállásba kerültek a cég más 
üzemegységeiben.

Duhajkodásra, kellemetlen 
afférra egyikőjük sem emlékszik. 
Életük legcsodálatosabb munka-
helye volt ez a kávézó, csupa sze-
retetre, tiszteletre méltó vendé-
gekkel. Hiszen ők mokka kávén 
kívül sok egyebet nem rendeltek, 
de ritka gálánsak volt.

Orosz Laci monda, a kétforin-
tos cechet rendre egy zöldhasú 
tízessel tudták le. Az egyszerű 
söntésben, amely farkasszemet 
nézett a söröző mosdójával, egy 
nagy, mozdonykazánra emlé-
keztető, háromkaros presszógép 
gyártotta a fekete löttyöt. A bélelt 
kávéba itt keverték bele a feles ru-
mot, hogy a társaság absztinens 
tagjai se tudjanak erről a cselről.

Étlap az nem volt. Ide nem 
enni, nem jóllakni jártak. Ide 
egymásért, a társaságért jöttek 
az egykorú miskolciak. Ám még-
is volt, ha éppen akartak roston 
vagy rántva májat finom ke-
nyérrel. Esetleg a mosogatólány 
egy tucatnyi adag zónapörköltöt 
is kotyvasztott a tálalókonyha 
rezsóján.

Ám ez már tényleg csak hab 
azon a bizonyos tortán...

SZÁNTÓ ISTVÁN

Az ihlet tengerében az Avasiban 

Miskolci olvasónk keresett 
meg levelével, melyben 
leírta, hogy több éve pert 
indított ellene egy behajtó 
cég. A pert elvesztette, a 
bíróság jogerősen kötelez-
te a tartozás összegének 
megfizetésére. Most azt 
kérdezte a levélíró, hogy 
lehet-e még valamit tenni, 
mert a bíróság sok körül-
ményt nem vett figyelem-
be az eljárás során.

Elmondható, hogy sokan 
csak akkor kezdenek ügyük
kel foglalkozni, amikor már 
késő: a bíróság jogerős ítélet
tel marasztalta el őket. Ilyen 
esetekben nagyon nehéz, 
szinte lehetetlen segíteni. 
Mégis vannak bizonyos jogi 
lehetőségek, amelyek igény
bevételével az ilyen hely
zetekben esetleg eredmény 
érhető el. Ilyen lehetőség a 
perújítás jogintézménye.

A jogerős ítélet ellen per
újításnak – többek között 
– akkor van helye, ha a fél 
olyan tényre vagy bizonyí
tékra, illetőleg olyan jogerős 
bírói vagy más hatósági ha
tározatra hivatkozik, ame
lyet a bíróság a perben nem 
bírált el, feltéve, hogy az el
bírálás esetén az reá kedve
zőbb határozatot eredmé
nyezhetett volna.

Nagyon lényeges azon
ban, hogy a marasztalt fél 
ilyenkor is csak akkor élhet 
perújítással, ha a tényt, bizo
nyítékot vagy határozatot a 

korábbi eljárás 
során, önhibá
ján kívül, nem ér
vényesíthette.

A perújítás az 
ítélet ténybeli alapjával kap
csolatos sérelem orvoslá
sának eszköze. A ténynek 
olyannak kell lennie, amely 
a perújító félre kedvezőbb 
ítélet meghozatalát eredmé
nyezhette volna.

Nem lehet perújítással 
élni arra hivatkozással, hogy 
a bíróság a jogszabályokat 
tévesen alkalmazta.

A perújítás mint peror
voslat nem fellebbviteli jog
orvoslat, tehát nem a maga
sabb fokú bíróság bírálja el, 
hanem a megtámadott ha
tározatot hozó elsőfokú bí
róság.

A perújítási kérelem elő
terjesztésének határideje 
hat hónap; ezt a határidőt a 
megtámadott ítélet jogerőre 
emelkedésétől kell számíta
ni. Ha a perújítási ok csak 
később jutott a fél tudomá
sára, akkor a határidőt ettől 
kell számítani. Az ítélet jog
erőre emelkedésétől számí
tott öt év elteltével azonban 
perújításnak helye nincs; e 
határidő elmulasztása miatt 
igazolással élni nem lehet, 
vagyis ezen határidő abszo
lút jogvesztő. A bíróság hiva
talból vizsgálja, hogy a per
újításnak a fent ismertetett 
előfeltételei fennállnake.

DR. STRASSBURGER GYULA  
ÜGYVÉD

A JOGÁSZ VÁLASZOL

A perújítás 

Segítség az önállósodás felé
Az első lakó hamarosan bir-
tokba is veheti a közelmúlt-
ban átadott Szent János Há-
zat, őt tizenkét társa követi 
majd. A fejlesztés új munka-
helyeket is teremtett.

A Szimbiózis Alapítvány 
európai uniós forrásból há
rom társasházi lakást és egy 
családi házat vásárolt meg 
és újított fel, amelyekben 
összesen huszonegy fogya
tékossággal élő személy talál 
majd otthonra, hangzott el 
a Szent János Ház avatóün
nepségén.

Az alapítvány elmúlt húsz 
évének legnagyobb fejleszté
se mindezeken túl kiterjedt a 
meglévő családias lakóegysé
gek energetikai korszerűsíté
sére, valamint az otthonoknak 

és a nappali ellátás új eszköze
inek a beszerzésére is. És egy 
új, kilencszemélyes kisbuszt is 
vásároltak a Támogató Szol
gálatnak azért, hogy a meg
növekedett szállítási kapaci
tást képesek legyenek ellátni. 
Mindez több mint félmilliárd 
forintból valósult meg.

A Keresztelő Szent János ne
vét viselő Szent János Házba 
tizenkét értelmileg sérült fia
tal költözhet majd be, akiknek 
az alapítvány munkát és hu
szonnégy órában felügyeletet 
is biztosít majd. A beköltözők 
egy része már megvan.

Jakubinyi László, a Szim
biózis Alapítvány kuratóri
umi elnöke lapunknak nyi
latkozva azt emelte ki, hogy 
nagyon sokat tanultak a prog
ram megvalósítása alatt arról, 

hogy miképpen kell rövid idő 
alatt gyorsan és átgondoltan 
megvalósítani egy kivitele
zést. Fontosnak nevezte, hogy 
az alapítvány a mostanra elért 
megnövekedett kapacitásai
val, így a lakhatással, a speciá
lis szállítással, a nappali intéz
ménnyel és a foglalkoztatással 
már hosszú távon képes lesz 
megtervezni a családok biz
tonságos ellátását, de tovább
lépésre is lehetőséget kínál, és 
ez a projekt ehhez járult külö
nösen hozzá.

Veres Pál, Miskolc polgár
mestere olyan hiánypótló te
vékenységnek nevezte a Szim
biózis Alapítvány hosszú távú, 
kitartó és következetes mun
káját, ami rámutat a civil
szervezetek eredményes, má
sokért végzett értékteremtő 
munkájára és nagy köszönetet 
érdemel.

Az ünnepélyes átadón az 
alapítványnál dolgozó Lász-
ka Alexandra osztotta meg 
a Szimbiózisnál szerzett tar
talmas és kellemes élménye
it, meghitt műsort az Értel
mi Fogyatékossággal Élők és 
Segítőik Országos Érdekvé
delmi Szövetsége (ÉFOÉSZ) 
BorsodAbaújZemplén Me
gyei Szervezetének Zene
kara, a Csengettyű Zenekar 
adott.

A Szent János Házat a törté
nelmi egyházak képviselői ál
dották és szentelték meg.

BALOGH CSILLA
Huszonegy fogyatékkal élő otthona lesz a Szent János Ház. Fotó: Mo-
csári László

Elstartolt az új visszaváltási rendszer
Az automaták működnek, vi-
szont még kevés ilyen módon 
visszaváltható üveggel talál-
kozhatunk, mivel a gyártók tü-
relmi időt kaptak az átállásra.

Hazánkban is elindult janu
ár elsején az egyszer használatos 
műanyag, fém és üvegpalackok 
új visszaváltási rendszere. A vál
tozás célja az, hogy minél több 
csomagolást hasznosítsanak 
újra – írta lapunk kérdésére a 
rendszer üzemeltetéséért felelős 
MOHU Zrt.

– A tejtermékek és a rostos 
üdítők dobozai, illetve a befőt
tesüvegek kivételével csaknem 
minden itthon forgalomba ho
zott 0,13 literes űrtartalmú 
üveg, fém és műanyag italospa
lack visszaváltható lesz. Fontos, 
hogy az automaták csak a sér
tetlen palackokat tudják azono
sítani, tehát nem szabad össze
nyomni a visszaváltási logóval 
ellátott PETpalackokat vagy az 
aludobozokat. Így tudják csak 
beolvasni a korábbitól eltérő új 
vonalkódot, amivel beazonosítja 
a terméket – hangsúlyozták.

Szabó Szilvia, a MOHU Zrt. 
gyártói felelősségi rendszerek 
vezetője lapunknak elmondta, 
nem csak a vonalkód, a csoma
golás is változik, a termékek vá

sárlásakor pedig az áron felül 
plusz ötven forintot kell majd fi
zetni, ami azonban visszajár.

– Minden olyan terméknek, 
ami bekerül az új visszaváltási 
rendszerbe, a címkéjén fel kell 
tüntetni az új visszaváltási lo
gót, ami két körkörös, egymásba 
forduló nyíl, a kör közepén pe
dig szerepel az ötven forint és a 
vigyél vissza szlogen. Ez alapján 
a fogyasztó egyértelműen tudni 
fogja, hogy ez már olyan palack, 
amiért neki plusz ötven forintot 
fel fognak számolni, de vissza is 
tudja váltani, és visszakapja az 
összeget – részletezte.

Hozzátette, négyszáz négyzet
méternél nagyobb élelmiszerüz
leteknek kötelező a visszaváltó 
üzemeltetése, de a kisebb üzletek 
is bekapcsolódhatnak a rend
szerbe. „Eddig mintegy ezer
nyolcszáz automatát telepítettek 
országszerte. Ebből Miskolcon 
jelenleg huszonnyolccal talál
kozhatnak a vásárlók a bevásár
lóközpontok területén” – mond
ta Szabó Szilvia.

A MOHU hosszú távon öt
ezer automatával számol, jel
lemzően nagyobb üzletláncok
nál. Az automatás visszaváltó 
pontok mellett kézi gyűjtőhe

lyeket is működtetnek majd, 
tehát kisebb üzletek is bekap
csolódnak ilyen módon a rend
szerbe. A kisebb településeken 
pedig célzottan keresnek majd 
partnereket, hogy ezeken a he
lyeken is legyen lehetőség a 
visszaváltásra.

A MOHU gyártói felelőssé
gi rendszerek vezetője felhívta a 
figyelmet arra is, hogy a követ
kező hónapok átmeneti időszak
nak számítanak.

– A vásárlók kezdetben csak 
ritkán találkoznak majd vissza
váltható csomagolással, ugyanis 
az italcsomagolások gyártói fél
éves felkészülési időt kaptak jú
nius 30áig, így a boltokban ez 
alatt az idő alatt főként még a 
régebbi palackok lesznek meg
találhatók, és folyamatosan ke
rülnek ki a már új visszaváltási 
jelöléssel ellátott csomagolások, 
amelyeket vissza lehet váltani az 
automatáknál vagy a gyűjtőpon
tokon – hangsúlyozta.

TAJTHY ÁKOS

Így jutunk a pénzünkhöz
A visszaváltott üvegek után járó pénzt alap-

vetően három módon térítik vissza a MOHU 
automatái. Van lehetőség arra, hogy a visz-
szaváltott palackok ellenértékét az automata 
utalvány formájában nyomtassa ki, amely levá-
sárolható az adott üzletben vagy üzletláncban. 
Kérhetjük, hogy a pénzt bankszámlára utalják. 
Erre az automatába épített vonalkód-leolvasó 

segítségével a hamarosan megjelenő appliká-
cióban lesz lehetőség. Illetve a visszaváltási dí-
jat akár jótékony célra is fel lehet majd ajánlani, 
idén a gyermekegészségügy lesz a kedvezmé-
nyezetti téma, 2025-től pedig működtetnek 
egy pályázatos rendszert. A MOHU úgy számol, 
éves szinten akár az egymilliárd forintot is elér-
heti az így elosztható összeg.

Miskolcon jelenleg huszonyolc automata áll rendelkezésre, júniusra azonban jóval több működhet majd. 
Fotó: Osztie Tibor
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Most érzi igazán az erőt magában
Béres Attila színházigazgató 
úgy látja, ahhoz, hogy elkerül-
jék a bizonytalanságot, minél 
előbb el kell dőlnie az igazgatói 
poszt kérdésének.

A direktor megbízása 2025. ja-
nuár 31-én megszűnik a miskol-
ci teátrum élén, ezért új pályáza-
tot kell kiírni, amit – jogszabály 
szerint – legkésőbb július 31-éig 
közzé is kell tenni. A kiírást meg-
szavazta a decemberi közgyűlés 
is. A rendező-direktor második 
igazgatói ciklusa ér véget egy év 
múlva, hiszen 2015 óta vezeti a 
város legnagyobb művészeti in-
tézményét. Az már tény, hogy 
újra jelentkezni fog, most Béres 
Attila azt is megindokolta, miért 
lényeges, hogy minél hamarabb 
kiderüljön, milyen irányítás alatt 
folytatja a működését a Miskolci 
Nemzeti Színház.

– A színházi évad és a naptári 
év keresztbeszelik egymást. Most, 
januárban és februárban tervez-
zük meg a 2024 augusztusától 
2025 júniusáig tartó évadot. Kita-
láljuk a koncepciót, meghatároz-
zuk, mely darabokat szeretnénk 
bemutatni, felkérjük a rendező-
ket, megalkotjuk a szereposztást. 
Az igazgatói megbízásom jövő év 
januárjában jár le. Tehát jelenleg 
fél évet tudunk csak megtervez-
ni a következő évadból. Egyfelől 
ezért fontos, hogy minél előbb ki-
írják a pályázatot.

Az igazgatói pozíció kérdésé-
nek mielőbbi tisztázása azért is 
sürgető, mert a miskolci teátrum 
az Európai Színházi Unió tagja 
lett tavaly novemberben. Ez az 
együttműködés pedig olyan kö-
telezettségeket tartalmaz, ame-
lyekről több évre előre kell dönte-
ni. Ez pedig hosszú távú tervezést 

igényel – akár Béres Attila nyeri 
el megint a döntéshozók bizal-
mát, akár egy új direktorra vár ez 
a munka.

– Ha egy új igazgató jönne, 
abban az esetben is kedvezőbb, 
emberségesebb feladatátadás-át-
vételt tesz lehetővé, ha idejében 
kiírjuk a pályázatot. Lenne le-
hetősége felkészülni az átállásra, 
ez ugyanis bonyolult procedúra 
volna.

Megkérdeztük, tud-e olyan je-
lentkezőt, aki szeretne pályázni a 
kiírásra; Béres Attila diplomati-
kus választ adott.

– Egyelőre nem hallottam 
ilyenről. Azt viszont tudom, hogy 
nehéz, de sikeres évek állnak mö-
göttünk. Ennek ellenére a mosta-
ni vezetés – ezt nem csak a saját, 
de a művészeti tanács nevében 
is mondhatom – ugyanolyan el-
szántsággal és a nézők iránti alá-
zattal szeretné folytatni a munkát, 
ahogy eddig. Hogy van-e ben-
nünk még kreatív energia? Van-e 
tennivalónk még két ciklus után? 
Erre hadd válaszoljak egy focis 
hasonlattal. Amikor végre sike-
rült az NB1-ből kivinni a csapa-
tot a Bajnokok Ligájába, melyik 
edző lenne olyan őrült, hogy fel-
álljon a kispadról? Hogy érzem-e 
magamban az erőt? Most érzem 
csak igazán – ahogy a szeretetem 
és elköteleződésem is csak nő a 
Miskolci Nemzeti Színház irá-
nyába.                                             BM

Béres Attila elszántsággal és a nézők iránti alázattal szeretné folytatni 
a munkát. Fotó: Mocsári László

Kirakatgaléria könyvekkel 
A Kaffka Margit Könyv-
tár sajátossága, hogy nagy 
ablakai vonzzák a tekintet, 
ezt használja ki a havonta 
megújuló galéria, ami aján-
lóként sem utolsó.

Érdekes kezdeményezés-
sel vonja magára a figyelmet 
a Petneházy-bérházak közt 
működő fiókkönyvtár. A há-
romablakos, osztott kirakat-
ban festményszerűen kiál-
lított könyvek nem csak a 
járókelők tekintetét vonzzák, 
de egyfajta tematikus könyv-
ajánlóként is funkcionálnak, 
továbbá felhívják a figyelmet 
arra is, hogy egy igazán csa-
ládias intézmény működik a 
környéken.

– 2017-ben rendeztük be 
az első kirakatgalériát, mely 
a könyvtárban tartott uta-
zási élménybeszámolóhoz 
kapcsolódott. Azóta minden 
hónapban az aktuális évfor-
dulókhoz, világnapokhoz kö-
tődő vagy egy-egy választott 
témához tartozó, a könyvtár 
állományában megtalálható 
könyvek kerülnek kiállítás-
ra – mesélte a téma kapcsán 
a könyvtár vezetője, Dávid-
né Szekeres Szilvia, hozzáté-
ve, amikor új tárlat kerül ki, 
az olvasók mindig megdicsé-
rik, és sokszor kérik kölcsön-

zésre, olvasásra a kihelyezett 
könyveket.

– Az Országos Könyvtá-
ri Napok alkalmával, októ-
berben, nagy sikert aratott 
a Könyvekbe zárt segítség – 
Gyógyító könyvek kirakat-
galériánk, melynek témája a 
gyógyító kapcsolat volt.

Novemberben az Ijesztően 
jó könyvek nyerték el olvasó-
ink tetszését, melynek alap-
jául egy hátborzongató válo-
gatás szolgált. Decemberben 
Karácsonyi hangulat című 
kirakatgalériánkat csodálhat-
ták meg az érdeklődők – fo-
galmazott Dávidné Szekeres 
Szilvia, aki elmondta, hogy 
januárban Olvasd, amit láttál, 

és lásd, amit olvastál címmel 
olyan könyvek kerülnek terí-
tékre, melyekből film készült. 
Februárban pedig az Antoló-
giák kincsestára elnevezésű 
galéria tekinthető majd meg 
a kirakatban.

- Az olvasóink mostan-
ság annak is nagyon örül-
nek, hogy egyre több egész-
séggel kapcsolatos előadáson 
vehetnek részt, de leginkább 
talán azért boldogok, mert a 
Kaffka Margit Könyvtárba 
mindig olyan belépni, mint 
amikor barát érkezik egy ba-
ráthoz – tért ki az intézmény 
sajátságos hangulatára az in-
tézményvezető.

BÁJER MÁTÉ

Gyere, gyere, állj! 
Bödőcs Tibor Karin-
thy-gyűrűs humorista, író 
és Radnóti Sándor eszté-
ta volt a vendége a Műút 
beszélgetősorozatának de-
cember végén.

Kissé kései időpontban, 
cserébe neves vendégekkel 
zárult a Művészetek Háza 
népszerű sorozata a (S)iker-
történetek. Ezzel együtt a 
2023-as programjai végére 
is pontot tett az intézmény. 
A páros beszélgetésre Bödőcs 
Tibor Karinthy-gyűrűs hu-
morista írót, és Radnóti Sán-
dor esztéta, kritikus, filozófus 
irodalomtörténészt invitál-
ták a szervezők. A moderátor 
és pallérozott kérdező pedig 
ezúttal is Kőrizs Imre költő, 
a Műút című irodalmi, mű-
vészeti és kritikai folyóirat 
szépirodalmi rovatának szer-
kesztője volt.

Bödőcs Tibor munkáját 
keveseknek kell bemutatni. 
A humorista egykor a Show-
der Klub keltetőjéből indult, 
de hamar külön utat vágott 
magának. Önálló estjei, több-
nyire közéleti témájú perfor-
manszai és eddig megjelent 
könyvei miatt már most a 
legnagyobbak közt emlege-

tik, sokan a jelen Hofiját lát-
ják benne.

Az est másik meghívott-
jától sem áll messze a köz-
életi témákkal kapcsolatos 
állásfoglalás. Radnóti Sán-
dor  Széchenyi-díjas esztéta 
ugyanúgy megszólal irodal-
mi vitákkal kapcsolatban, 
mint ahogy átszeli a Kos-
suth-díj kiosztása felett ösz-
szecsapó hullámokat, de a 
hazai várakat elérő felújítási 
hullám kapcsán is sokan hi-
vatkoztak a véleményére.

A kultúrának ez a szí-
nes-szagos elegye pedig iga-
zán izgalmas beszélgetést 
ígért. Az eseményt egyedi 
időpontban, december 29-
én este negyed tízes kezdés-
sel tartották, mivel Bödőcs 
Tibor előtte a Generali Aré-
nában lépett fel „Barbárgla-
mour” című önálló estjével.

A (S)ikertörténetek egyéb-
ként olyan neves személyisé-
geket csábított már Miskolc-
ra, mint Dragomán György, 
Erdős Virág, Karafiáth Or-
solya, Nádas Péter, Nádasdy 
Ádám, Nyáry Krisztián, Par-
ti Nagy Lajos, Varró Dániel, 
Winkler Róbert vagy Závada 
Pál.

MN

Reneszánszát éli a könyvvásárlás
Kondás Vilmos szerint a ha-
zai könyvkiadás európai szin-
ten is az élmezőnybe tartozik.

A Géniusz Könyváruház tu-
lajdonosa elmondta, az utób-
bi években ismét a harmadik, 
negyedik helyet foglalják el a 
könyvek a legnépszerűbb ka-
rácsonyi ajándékok listáján. Az 
ünnep tapasztalatairól, vásár-
lási szokásokról beszélgettünk 
Kondás Vilmossal, aki szerint 
tíz évvel ezelőtt sokan mond-
ták, hogy itt a Guttenberg-ga-
laxis vége: úgy tűnt, a hangos-
könyvek kiváltják a papíralapú 
olvasnivalókat.

– Nem így történt, ez a divat 
azonban tiszavirág életűnek bi-
zonyult: jelenleg amíg eladunk 
száz darab hagyományos köny-
vet, addig erre a számra kö-
rülbelül egy értékesített han-
goskönyv jut. A karácsonyi 
tapasztalat is azt mutatta, hogy 
a nyomtatott kiadványok rene-
szánszukat élik.

Természetesen a könyvpi-
acot is elérte az áremelkedési 
hullám, Kondás Vilmos szerint 
azonban érdemes valamit fi-
gyelembe venni.

– A könyvek borítóján rajta 
van a nyomtatott ár: annál keve-
sebbért lehet adni, többért nem. 
Mivel a papír ára és a nyomda-
költség drasztikusan megemel-

kedett, az új köteteknél ezeket 
már beleszámolják a kért ellen-
értékbe. Azonban ha szemfüle-
sek vagyunk, találhatunk olyan 
olvasmányt a polcon, ami most 
jelentősen drágább lenne, még-
is évekkel ezelőtti áron lehet 
megkapni.

Vásárlási trendek
A drágulás ellenére is sokan 

vásárolnak könyvesboltban 
ajándékot.

– Hatezer forintért már igen 
szép könyvet, tízezerért pedig 
káprázatos albumot lehet ven-
ni. Tavaly év végén jelent meg 

például Bózsó Gyula és Megye-
ri Sára közös munkájaként az 
Ehető erdő. Rengeteg példányt 
adtunk el belőle, igen keresik 
az olvasók. Ennek az oka, hogy 
egy rendkívül esztétikus, gyö-
nyörű képanyaggal és kitűnő, 
egyedi tartalommal rendelke-
ző kötetről van szó. Kérdezem 
én, tízezerforintos árkategóriá-
ban milyen tartós, szemet gyö-
nyörködtető és hasznos ajándé-
kot lehet venni? Én azt hiszem, 
csak könyvet.

Kondás Vilmos szerint a vá-
sárlói kosár mérete is nőtt az 
ünnepek alatt.

– Elmondható, hogy az em-
berek átlagosan húsz-har-
mincezer forintot költöttek 
egy vásárlás során, ebből vettek 
három-négy könyvet. Persze 
akadtak kiugró példák, tavaly 
százharmincezer forintos blokk 
is született, de a bolt rekordját 
egy magánvevő tartja: ő három 
éve kétszázharminchatezer fo-
rintért vásárolt.

A Géniusz Könyváruház ve-
zetője elmondta, az olvasók az 

értékes tartalmat keresik első-
sorban.

– Másodlagos, hogy kemény-
kötésű vagy puhafedelű egy 
könyv. Jó példa erre Bánhídi 
Lilla írónő Sorsod Borsod című 
krimije, amiből szintén számos 
példányt értékesítünk. Egy dol-
got azért megjegyeznék: az is-
mert szerzőknek már a neve 
adja el a könyvet, a kezdő írók 
szerzeményeire viszont a borító 
hívja fel elsősorban a figyelmet.

Magyarok a topligában
Kondás Vilmos úgy látja, 

a hazai könyvkiadás európai 
szinten is az élmezőnybe tar-
tozik.

– Számos nemzetközi könyv-
vásáron vettem részt az évek so-
rán. Ezeken a rendezvényeken 
nagyon sok magyar kiadást is-
mertek el szépségdíjjal. Ez egy-
bevág a saját tapasztalataimmal 
is: a hazai könyvek minősége és 
kinézete egyaránt topligás. Ez is 
hozzájárul ahhoz, hogy nálunk 
még mindig divat a könyvvá-
sárlás.                              BÁJER M.

Kondás Vilmos szerint az olvasók elsősorban az értékes tartalmat keresik. Fotó: MiNap-archív/Végh Csaba

A Géniusz 2023-as eladási toplistája
1. Bózsó Gyula: Ehető erdő
2. Leslie L. Lawrence: Sindzse és az Átkok könyve
3. Frei Tamás: Puccs Moszkvában
4. Náray Tamás: Barbara – A találkozás 2. kötet
5. Kepes András: Két macska voltam
6. Csáki Judit: Alföldi – Rajtam nem múlt
7. Jeff Kinney: Egy ropi naplója 18. rész – Ész nélkül
8. Müller Péter: Játék az életünk – Ludas Amoris
9. Vavyan Fable: Szemenszedett mese
10. Ken Follett: A világosság fegyverei

Az első kirakatgalériát 2017-ben rendezték be a Kaffkában. Fotó: 
Bájer Máté

Bödőcs Tibor, Kőrizs Imre és Radnóti Sándor. Fotó: Műút



Ismert embereket kérdez-
tünk arról, hogy mit vár-
nak ettől az esztendőtől.

Fandl Ferenc, a Miskolci 
Nemzeti Színház színművé-
sze már elégedett lenne, ha 
2024 „csak egy hajszállal” si-
kerülne jobban, mint a tava-
lyi esztendő.

– Ehhez nem is kéne sok, 
csupán annyi, hogy végre 
újra úgy beszélgessenek egy-
mással az emberek, hogy pró-
bálják megérteni és elfogadni 
a másik álláspontját, vélemé-
nyét. Ha így lesz, akkor közö-
sen ki tudjuk hozni a legjob-
bat ebből a kurta életből.

A színész szeretne több 
időt szánni a családjára is.

– Persze úgy, hogy ne le-
gyen kevesebb a szórakozás 
és a munka (az nálam majd-
nem ugyanaz szerencsére). 
Szeretnék egy egész estés ösz-
szeállítást készíteni az épp 10 
éve elhunyt Borbély Szilárd 
műveiből. Természetesen 
Harsányi Attilával közösen. 
Ja, és fogni egy 20 pluszos 
pontyot. Vagy amurt. Dönt-
sön a sors! – mondta lapunk-
nak Fandl Ferenc.

A tavalyi év Miskolcon 
játszódó sikerkrimijének, a 
Sorsod Borsodnak a szerző-
je, Bánhidi Lilla arról mesélt, 
hogy náluk minden évben 
van szilveszteri összejövetel.

– Végre volt alkalmunk 
nyugodtabban beszélgetni, 
megettük, megittuk, ami az 

ünnepről maradt, és megkós-
toltuk a borsodi pálinkákat, 
amiket a legutóbbi miskol-
ci könyvbemutatón kaptam. 
Ilyenkor mindig vannak kül-
földi barátok is, ezért nálunk 
nem csak magyar himnusz 
szólt éjfélkor.

Az írónő az ország és a saját 
élete kapcsán is erősödést vár.

– Számomra nagyon fon-
tos év volt 2023, megjelent 
az első könyvem, erre azon-
ban nem szabad úgy tekinte-
ni, mint a jól elvégzett munka 
gyümölcsére, ez csak a szak-
mai út első állomása. 2024-
ben szeretnék sokat tanulni, 
fejlődni, ezért intenzívebben 
fogom folytatni az írói mű-
helymunkát. Jó volna már 
ebben az évben az olvasók 
kezébe adni a Sorsod Borsod 
folytatását. A magánéletünk-
ben is számítunk néhány na-
gyobb változásra, ezek azon-
ban még képlékenyek.

Galamb Alexnek (felvételün-
kön), a borsodi roma péknek is 
szerencsés év volt a tavalyi.

– Számos tervem megva-
lósult, elvégeztem a pék-cuk-
rász technikusi képzést, taní-
tani kezdtem, és felvettek a 
Tokaj-Hegyalja Egyetemre. A 
Sütni jó! Alapítvány tanodája 
megújult, gépesítve lett. Jövő-
re is ezen az úton szeretnék 
haladni: remélem, sikerül 
elvégeznem a pék-cukrász 
szak oktatóképzést, és terve-
zem, hogy azoknak a gyere-
keknek, akik már régóta jár-
nak hozzám, még nagyobb 
teret hagyok a sütödében.

Galamb Alex elárulta, 2024 
ezek mellett az engedélyek 
éve is lesz.

– Szeretnék egy kis vállal-
kozást is nyitni, egy pékséget a 
gyerekekkel. Ennek az engedé-
lyeztetési folyamata vár rám az 
éven – mondta a borsodi pék.

BÁJER MÁTÉ
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Megkínzott és rettegő kutyát 
is mentettek a miskolci állat-
védő szervezetek az év végén.

A helyi állatvédők szerint 
valamelyest érezhető a hatása 
annak, hogy Miskolcon már 
nincs központi tűzijáték. A ko-
rábbiakhoz képest az idei szil-
veszter csendesebben telt, bár 
még most várják a bejelenté-
sek többségét.

Képtelen volt felállni
– Az a tapasztalatunk, hogy 

a szilveszterkor világgá sza-
ladt kutyusok január első he-
tében kezdenek előkerülni, ha 
még életben vannak – mondta 
Juhász Andrea, a Miskolci Ál-
latsegítő Alapítvány (MÁSA) 
irodavezetője és állatgondo-
zója. – Újév napján most egy 
három év körüli keverék kan 
kutya érkezett hozzánk beje-
lentésre, akit Donaldnak ke-

reszteltünk el. Egy családi 
ház garázsa előtt találták meg, 
ahová befészkelődött, de to-
vábbmenni már nem tudott. 
Ki kellett mennünk érte, mert 
nem lehetett hozzányúlni. Mi-
vel nem találtunk benne chi-
pet, ezért nem tudjuk, hogy 
kik a gazdái, úgyhogy a men-
helyünkön maradt. Nagyon 
rossz állapotban van, fel sem 
tud állni, nehezen veszi a le-
vegőt és a füleit házilag levág-
ták. Rengeteget alszik, és alig 
eszik. Állatorvosi ellátásban 
részesült, de biztos, hogy még 
szüksége lesz szívultrahangra.

A chip életmentő
Az állatorvosi adatbázisba 

érdemes bejegyeztetni, hogy 
elveszett egy állat.

– Úgy vesszük észre, hogy 
pozitív hatása van a háziálla-
tokra nézve annak, hogy Mis-
kolcon már nincs hosszan 

tartó központi tűzijáték. A pe-
tárda nagyobb probléma, hi-
ába illegális. Ha valaki éppen 
az ünnepek alatt veszítette el 
a kedvencét, jól teszi, ha az ál-
latorvossal egyezteti az adata-
it. Amennyiben a kedvencnek 
nincs chipje, akkor érdemes 
a környező állatvédő szerve-
zeteknél érdeklődni. Emel-
lett abban is tudunk segíteni, 
hogy megosztjuk a közösségi 
médiában, hogy keresik a ku-
tyát, cicát – részletezte az ál-
latgondozó.

Segítenek a keresésben
Lyukóbányán nem jellemző 

a célzott szilveszteri állatmen-
tés, de most kivételt tettek.

– A mélyszegénység ellenére 
is nagy gond a tűzijátékozás és a 
petárdázás a környéken. Mivel 
101 kutyusra és hét cicára vi-
gyáztunk, ezért ünnepi ügyele-
tet nem tudtunk vállalni, de volt 
mentésünk szilveszter napján – 
tudatta Zsebesi-Lengyel Melin-
da, a Lyukó Tappancsai Állat-
védő Egyesület elnöke. – Egy 
7-8 hónapos, közepes termetű, 
chip nélküli kan kutyust men-
tettünk, amelyik egy kapu elől 
az ölembe szaladt ijedtében. 
Őt a nagy létszám ellenére sem 
hagytuk kint. Kedden bejár-
tuk a hozzánk tartozó terepet, 
de kóbor kutyát nem láttunk. 
Jelenleg öt chipes kutyust ke-
resünk online bejegyzés útján: 
hármat Lyukóbányáról, egyet a 
Vasgyárból, egyet pedig a Szar-
kahegyről.

DETZKY A.

Keresik a szilveszterkor eltűnt állatokat

Ha nem a nehézségekre, ha-
nem a céljainkra figyelünk, 
sikerülhet az elhatározásunk.

Újévi fogadalmat tenni szin-
te közhely. Sokan eleve úgy 
állnak hozzá, hogy értelmet-
len, mert úgysem lehet betar-
tani. Mégis komoly megúju-
láshoz vezethet, ha nem adjuk 
fel, amihez most pszichológus 
adott néhány támpontot.

– Az évfordulók arra emlékez-
tetnek bennünket, hogy be va-
gyunk szorítva az idő fogságába. 
Ez mindenképpen szembesít az 
elmúlással – mondta Pócsi Or-
solya klinikai szakp szichológus. 
– Az ember általában minden 
évzárás és évkezdés alkalmával 
rátekint az elmúlt időszakára, 
és felül akarja múlni önmagát. 
Szeretne többé válni, és a rossz 
szokásait felülírni, meghaladni. 
Ezért vannak az újévi fogadal-
mak, amelyek már kisgyermek-
kortól beépültek a szocializációs 
mintáinkba, mint az évet lezá-
ró ünnepkörhöz tartozó kellék. 
Holott fogadalmat bármikor, az 
év bármely napján lehet tenni.

A fogadalmak általában vala-
milyen káros szokás elhagyásá-
ra, életmódváltásra irányulnak.

– A klienseim körében ke-
vésbé, viszont ismerősök kö-
zött sokan fogadkoznak, illetve 
látjuk, hogy a szolgáltatások is 
tudnak az újévi fogadalmakra 
építeni. Régen átment a köz-
tudatba, hogyha 21 nap alatt 
csinálunk valamit, az szoká-
sunkká válik. Ezt a kutatások 
mostanra átírták 66 napra, azaz 
kicsit több mint két hónap alatt 
épülnek be az új gyakorlatok 

a szokásrendünkbe. Lényeges, 
hogy a fogadalmainkat belső 
elhatározásból tegyük meg, ne 
pedig külső kényszer hatására. 
Érdemes mérlegelni, hogy azok 
hogyan építhetők be a hétköz-
napjainkba. Nagyon fontos, 
hogy egyszerre egy életterület-
tel kezdjük a változtatást, és azt 
is bontsuk le kis lépésekre, vala-
mint szabjunk meg időkeretet. 
Például nagyon sokan szeretné-
nek fogyni. Azt is úgy érdemes, 
hogy havonta egy kilót terve-
zünk be, mert az reális cél le-
het. A sikereket pedig megün-
nepelhetjük. A buktatókra is jó, 
ha felkészülünk, hiszen jellem-
ző, hogy visszarendeződünk a 
kényelmesbe – vetítette előre a 
szakember.

A támogató társak jelenléte 
különösen motiváló lehet, ami-
kor erőfeszítéseket teszünk.

– Segítő, hogyha a folyamat-
ban társakra találunk, akik bá-
torítanak bennünket, és a pozi-
tívumokra figyelnek, dicsérnek. 
Ez akár egy pszichológus is 
lehet. Sőt, választhatunk ma-
gunknak olyan példaképet is, 
aki az általunk kitűzött célban 
sokáig jutott. Ez erősíthet ben-
nünket abban, hogy megva-
lósítható, amit kitaláltunk, ha 
erőfeszítést teszünk érte. Elha-
tározhatjuk, hogy leutánozzuk, 
vagy akár meghaladjuk a példa-
képet. Személy szerint én idén 
azt döntöttem el, hogy töb-
bet fogok rendszeresen sétálni, 
hogy megőrizzem az egészsé-
gemet. Az egyik barátnőmet és 
a lányomat is bevontam ebbe – 
árulta el Pócsi Orsolya.

Egyedül a belső motiváció 
és egy magasztosabb cél segít-
het át a visszaeséseken. – Azt 

veszem észre, hogy sok em-
bernek nincsenek se rövid, se 
közép-, se hosszú távú céljai. 
Viszont azok, akinek vannak 
magasztosabb céljai, amelyek 
előrevisznek, ők tudnak érte 
tenni is. Amennyiben megta-
láljuk azt a belső motivációt, 
ami miatt elhatározást tettünk 
és azt, hogy ez milyen értéke-
inkhez igazodik, akkor sikert 
érhetünk el. Mégis azért nehéz 
ez, mert fáradságos munkával 
lehet csak elérni bármilyen fej-
lődést. Korunk tünete, hogy az 
esetleges szenvedést meg akar-
juk spórolni. Továbbá nagyon 
gyorsan akarunk sikert elérni. 
Azonban az önmagunk legyő-
zéséhez kapcsolódó örömöt 
már az út során is megtapasz-
talhatjuk – summázta a klini-
kai szakpszichológus.

DETZKY ANNA

Jobb élet záloga az újévi fogadalom

Pócsi Orsolya. Fotó: MiNap-archív/Mocsári László

Lassan kerülnek elő az elszökött, megriadt állatok. Fotó: Osztie Tibor

Galamb Alex tanítványai körében. Fotó: MiNap-archív/Juhász Ákos

A fogyással még azok is 
megpróbálkoznak, akik 
amúgy nem szoktak foga-
dalmat tenni.

A helyiek hasonlóan vé-
lekednek az újévi fogadal-
makról, mint az emberek 
nagy része, de hogy ez pon-
tosan mit jelent, azt kéré-
sünkre ők maguk mondták 
el. Stábunk arról faggatta a 
járókelőket, mennyire jel-
lemző, hogy az év elején 
megfogadnának valamit, 
illetve hisznek-e egyálta-
lán az újévi fogadalmak-
ban. Mindeközben ma-
gukba szívták az évkezdet 
megszokott, de mégis sa-
játosan miskolci atmoszfé-
ráját a belvárosban. Egy 
hölgy és egy úr is megosz-
totta kollégáinkkal véleke-
déseit, sikereit és kudarcait 
a témáról.

– Nem szoktam tenni új-
évi fogadalmat, és nem is 
hiszek bennük, mert úgy-

sem tartjuk be őket. Ko-
rábban előfordult már 
olyan, hogy megfogadtam 
valamit, amit be is tartot-
tam, de azt nem szeret-
ném elárulni, hogy pon-
tosan mivel kapcsolatban 
– mondta Kerekes-Hajdu 
Hajnalka.

Korábbi sikerélményeire 
alapozva idén ismét tenne 
az egészségéért.

– Nem nagyon szoktam 
újévi fogadalmakat tenni, 
de jó kérdés, hogy miért 
nem. Talán mert úgysem 
tartanám be szerintem. Azt 
nem tudnám megmondani, 
hogy más emberek miért 
tesznek újévi fogadalmat. 
Legutoljára én azt fogad-
tam meg, hogy lefogyok, de 
sajnos még nem sikerült. 
Idén újra megpróbálom, és 
remélem, hogy sikerül va-
lamennyit leadnom, mert 
jóval korábban már volt rá 
példa – fejtette ki Dőri-Sza-
bó Frigyes.                        D. A.

Kevesen hisznek  
a hagyományban

Új könyv, pékség, plusz húszas ponty

Dőri-Szabó Frigyes 

Kerekes-Hajdu Hajnalka
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„Fényben”, jó hangulatban lépett át Miskolc 2024-be 

Hosszú évek, 2019 óta, egy 
világjárvány és egy energia-
válság után most szilveszter-
kor újból bulival köszöntötte 
Miskolc az újévet.

Fergeteges hangulat, csalá-
dok, baráti társaságok ünne-
peltek szilveszterkor a belvá-
rosban. Már 6 órától egymást 
követték a fellépők, olyan neves 
előadók szórakoztatták a mis-
kolciakat, mint a Bikini vagy 
Bárány Attila.

A kezdésre bulizókkal telt 
meg a Szent István tér. A mulat-
ságos kiegészítők sem marad-
hattak el: volt, aki parókában, 
vicces fejpántban, mások vilá-
gító szemüvegben szórakoztak.

Az első fellépő a Vadkelet 
volt, a legbulisabb magyar és 
külföldi rockzenékkel érkez-
tek Miskolcra. Csavard fel a 
szőnyeget, Mondd, kis kócos, 
Casino twist, Route 66 és még 
számos hasonló, táncra perdí-
tő dallam hangzott el, amolyan 
vadkeletis hangzásban.

Este 7 órára szinte mozdulni 
sem lehetett a téren, és a han-

gulatra sem lehetett panasz. 
Érdeklődésünkre többen azt 
mondták, hogy a legendás Biki-
ni miatt jöttek bulizni a belvá-
rosba. Nem is kellett sokáig vár-
niuk, óriási üdvrivalgás fogadta 
a magyar zenekart.

D. Nagy Lajos, az együttes 
frontembere szerint Miskolcon 
mindig nagyon jó bulikat tar-
tottak. Vidám és jó hangulatú 
közönség szokta őket fogadni, 
és ebben idén sem csalódtak.

– Miskolcon mindig nagyon 
jó volt játszani. Rengeteg bará-
tunk van a megyében, ők biz-
tosan itt lesznek ma. És bár 
most egy kicsit hideg van, de 
majd mozgunk, és bemeleg-
szünk – tette hozzá még a kon-
cert előtt. – Amint azt biztosan 
sokan tudják, májusban volt a 
zenekar fennállásának negy-
venéves jubileuma alkalmából 
szervezett koncertünk a Papp 
László Sportarénában, ennek 
a produkciónak hoztuk el egy 
nyolcvanperces részét a miskol-
ciaknak.

Az este további részében is 
folytatódott a fergeteges buli. 

Zenélt még Willcox, a Zapo-
rozsec és a műsor igazi megle-
petése, a világsztár DJ Imanbek 
volt. A többszörös platinaleme-
zes Roses Remixével csodával 
határos módon minden lehet-
séges zenei lista tetejére feljutó 
fiatal művész – húszéves kora 
ellenére – az első kelet-európai 
zenész, aki bekerült az amerikai 
Billboard HOT 100 top 5-be, 
ahol az előkelő negyedik helyet 
érte el.

Az ingyenesen látogatha-
tó miskolci programok mel-
lett a nemrég átadott, felújított 
Avasi kilátó is meglepetéseket 
tartogatott az esztendő utolsó 
napján: a város iránytűjének is 
nevezett épület egy fény show-
val „vezette” át a közönséget 
2024-be. Már 5 órától egy szil-
veszteri fényvariáció váltot-
ta fel a karácsonyi fényeket a 
kilátón, majd éjfél előtt egy 
visszaszámlálás következett 
fényvillanásokkal. Az újév be-
köszöntével pedig elindult a 
különleges fényshow, ami fél 
órán át tartott.             

MN
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Az akció érvényes: 2024. 01. 06-tól 2022. 01. 12-ig 
Star Duo papírtörlő, 2 tekercs, 199 Ft/tekercs 499 Ft 399 Ft
Amodent fogkrém, 100 ml, 4490 Ft/kg 499 Ft 449 Ft
Pur mosogató, 450 ml, 1220 Ft/l 629 Ft 549 Ft
Clin ablaktisztító pumpás, 500 ml, 1598 Ft/l 899 Ft 799 Ft
Tento 8 tekercs, eü. papír, 124 Ft/tekercs 1199 Ft 999 Ft 
Palette Creme Color hajfesték 1199 Ft 1099 Ft
Cif folyékony súroló, 500 ml, 2398 Ft/l 1399 Ft 1199 Ft
Baba sampon, 400 ml, 2999 Ft/l 1299 Ft 1199 Ft
Biopon mosógél, 855 ml, 1753 Ft/l 1599 Ft 1499 Ft
Fürdőszobaszőnyeg 65 cm széles 1749 Ft 1599 Ft/fm 
Maestro matt fekete, ae., 400 ml (fémre, fára ) 4497 Ft/l 1999 Ft 1799 Ft
Vanish folteltávolító, 1 l 1899 Ft 1799 Ft
Coccolino öblítő, 1450 ml 1378 Ft/l, 1800 ml 1110 Ft/l 2099 Ft 1999 Ft
Bonyhádi zománclábas, 18 cm, 1,75 l 4999 Ft 2499 Ft
Ariel mosópor, 1,98 kg 2019 Ft/kg, 2,34 kg 1708 Ft/kg 4199 Ft 3999 Ft
Héra Gold falfesték, 15 l, 933 Ft/l 14 999 Ft 13 999 Ft

Bulgárföldi  
Háztartási Bolt
BORSODCOLOR KFT. Miskolc, Kiss tábornok u. 6/a. Tel.: 46/530-336



A közönségkorcsolyázási 
lehetőség viszont a jégcsar-
nokban egészen márciusig 
rendelkezésre áll.

A hétvégén lehet utoljára 
korcsolyázni az Erzsébet téren.
Szombaton 10-től 20 óráig, va-
sárnap 10-től 19 óráig lesz még 
nyitva a pálya, amit utoljára 
azok is kipróbálhatnak jelké-
pes összeg ellenében, akik eb-
ből eddig kimaradtak.

– Népszerű volt a szabad-
téri jégpálya, amit rengetegen 
kipróbáltak. A délelőtti taní-
tási időszakokban iskolás cso-
portok jöttek, így akkor száz 
százalékos kihasználtsággal 
működtünk. Még a délutáni 

közönségjégidőből is fel kellett 
szabadítanunk időpontokat. 
Így minden osztálynak tudtunk 
ingyenes alkalmat biztosítani 
– mondta Szabó-Illés Luca, a 
Jégpálya Center Kft. kapcsolat-
tartója. – Délután alapvetően 
családok érkeztek. A gyerekek 
aránya körülbelül kétszerese 
volt a felnőttekének. Az utolsó 
hétvégénkre jó időt mondanak, 
úgyhogy mindenkinek ajánl-
juk, hogy jöjjön el, aki esetleg 
eddig nem tette. Amennyiben a 
miskolci önkormányzat elége-
dett volt a szolgáltatással, szíve-
sen elhozzuk jövőre is a mobil 
jégpályát a városba.

Péntekenként, szombaton-
ként és vasárnaponként vi-

szont továbbra is lesz közön-
ségkorcsolya a Népkertben.

– Vasárnapig minden nap 
három alkalommal hirdettünk 
meg közönségkorcsolyát 10.30-
tól 13.30-ig, 14-től 17 óráig és 
18-tól 21 óráig jégdiszkóval egy-
bekötve. Január 8-ától pedig a 
hét utolsó három napján várjuk 
a siklani vágyókat – hangsúlyoz-
ta Egri István, a Miskolc Váro-
si Szabadidőközpont Nonprofit 
Kft. igazgatója. – A ruhatár, a 
korcsolyakölcsönzési és -élezési 
lehetőség továbbra is rendelke-
zésre áll. A jegyet érdemes elő-
re online megváltani, mert ak-
kor meg lehet spórolni a sort. 
Az enyhe időjárástól függetlenül 
hagyományosan márciusig ter-

vezzük meghirdetni a közön-
ségkorcsolyát. A nagy jégpálya 
népszerűsége továbbra sem 
csökkent.

– Eddig is sokan kedvelték a 
közönségkorcsolyát és ez most 
sem alakult másként. Különösen 
a délutáni időpontokra több száz 
fő érkezik az egész vármegyéből, 
sőt még Nyíregyházáról és Eger-
ből is. Az ünnepi időszakban egy 
hétvégén több mint ezer ember 
korcsolyázott nálunk. Úgyhogy 
az Erzsébet téri jégpálya jelenlé-
tét alig éreztük meg. Kéthetente 
jégdiszkót és több egyedi progra-
mot is meghirdettünk. Kéthetes 
időtartamban korcsolyaoktatást 
is igénybe lehet venni – fejtette ki 
Egri István.                                  D. A.
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Januárban a Művészetek 
Háza Kortárs Galériájába 
költöznek Tellinger András 
grafikus munkái, a tárlat a 
Kitörés címet viseli.

Tellinger András neve so-
kaknak lehet ismerős, hiszen 
miskolci lokálpatriótaként kö-
zel harminc éve tervez és való-
sít meg kiadványokat. A 2000-
es évek második felében került 
kapcsolatba a Műút irodalmi, 

művészeti és kritikai folyó-
irattal, és az a találkozás telje-
sen új irányt adott pályájának. 
Mindig is hangsúlyozza, hogy 
önmagára nem művészként 
tekint, inkább egy szerencsés 
emberként, aki azzal foglalko-
zik, amit szeret, és hálás, ami-
ért hosszú ideig dolgozhatott 
az irodalommal és a vizuális 
művészetekkel. 

Ebben a nagy feladatban 
fontos társra talált a Műút-

nál Kabai Lóránt (1977-2022) 
személyében, akivel egymást 
inspirálva alakították a folyó-
irat megjelenését. Nem csak 
kollégák, barátok is voltak, 
ezért ajánlja ezt a kiállítást 
Kabai Lóri emlékének. 

A tárlat azért is lehet még 
érdekes, mert igyekezett azo-
kat a borítókat, oldalakat ösz-
szeszedni az elmúlt 16 évből, 
amelyek önállóan is megáll-
ják a helyüket. A „grafikusmű-

vész” most egy korszak végére 
ért, új utak után kutat, de előt-
te még ezzel a kiállítással mél-
tó módon szeretne elköszönni 
élete egyik meghatározó szele-
tétől. Január 8-án délután vá-
runk minden kedves látogatót 
a kiállítás megnyitójára a Mű-
vészetek Házába, hogy együtt 
mondhassuk el, ami a Műút 
választott mottója is, hogy 
„Úton lenni boldogság.” 

MN

Tellinger András grafikus munkái a MÜHÁ-ban

Apróhirdetés
Életjáradéki szerződést kötnék ingatlanért  cserébe 
egyedülálló idős hölggyel vagy úrral. Leinformálható va-
gyok. Mármarosi Ágota, telefon: 06-20/431-84-62  

Hirdetés

Fergeteges hangversenyekkel 
köszönti az új évet a Miskol-
ci Szimfonikus Zenekar.

Három helyszínen összesen 
négy koncerttel ünnepli az új 
esztendőt térségünk egyetlen, 
nemzeti kategóriájú hangver-
senyzenekara. A szimfonikusok 
2024-ben is elvitte a varázslatos, 
évkezdő pillanatokat Emődre: 
január 5-én, péntek este hattól 
a Művelődési Házban léptek fel, 
másnap pedig a már hagyomá-
nyosnak számító miskolci dup-
la koncerten szórakoztatják a 
nagyérdeműt. A Miskolci Nem-
zeti Színházban január 6-án fél 
tizenkettőkor és este hét órakor 
kezdődnek az új évi koncertek. 
Ezúttal egy új helyszín is otthont 
ad a fellépéseknek: most első íz-
ben Felsőzsolcán, a Rendezvé-
nyek Házában is élvezhetjük a 
csodás dallamokat január 7-én, 
vasárnap délután öt órától.

A Miskolci Szimfonikus 
Zenekar tradicionális új évi 
hangversenyén felcsendülnek 
nyitányok, opera- és operett-
részletek, keringők, polkák 
– csupa ismert mű, melyek 

kihagyhatatlanok egy iga-
zi új évi koncerten. A zene-
kar vendégei Tuznik Natália 
(szoprán) és Boncsér Gergely 
(tenor), vezényel Kanai Toshi-
fumi, a műsorvezető Becze 

Szilvia lesz, a gyönyörű tán-
cokról és látványos ruhaköl-
teményekről pedig a Ködmön 
Formációs Táncegyüttes gon-
doskodik.

MN

A Miskolc Televízió Hívő-
szó című műsorában janu-
ár 7-én, vasárnap, 16 órától 
a Szinva teraszról közvetí-
tenek, ahol Orosz Atanáz 
megyéspüspök végez víz-
szentelési szertartást.

Vízszentelés lesz még két 
további helyen is Miskolcon 
január 7-én: a felsőhámori ró-
mai katolikus templomnál a 
10 órai szentmise után, körül-
belül 10.50-kor, a II. János Pál 
pápa térnél a 11 órai szentmi-
se után, körülbelül 11.50-kor.

Ökumenikus szellem-
ben rendezik meg Mis-
kolcon idén is az Aliansz 

Imahetet, amelyet janu-
ár 8-ától 13-áig, az Aliansz 
– Magyar Evangéliumi 
Szövetséghez kötődő he-
lyi protestáns gyülekezetek 
szerveznek. Az áhítatos al-
kalmak a metodista, pün-
kösdi, két református, bap-
tista és a testvérgyülekezet 
templomaiban és imahá-
zaiban kezdődnek 18 óra-
kor különböző témákban, 
a következő mottóval: „A ti 
szelídségetek legyen ismert 
minden ember előtt! Az Úr 
közel!” (Filippi 4,5). Részle-
tek az Aliansz Imahét Mis-
kolcon Facebook-esemény-
nél olvashatók.

HARANG-HÍREK

JANUÁR 6., szombat
15:00 Dennis Kelly – Árvák - a Loupe Szín-

házi Társulás előadása, Művészetek 
Háza – Hangversenyterem

17:00 DVTK – BEAC kosárlabda-mérkőzés, 
NB I. A-csoport, 10. forduló, DVTK Aréna

19:00 Dennis Kelly – Árvák - a Loupe Szín-
házi Társulás előadása, Művészetek 
Háza – Hangversenyterem

JANUÁR 7., vasárnap
18:00 DVTK Ongropack – UTE röplab-

damérkőzés, női Extraliga 11. forduló, 
DVTK Aréna

JANUÁR 8., hétfő
16:00 Tellinger András - Kitörés című kiál-

lítása, Művészetek Háza – Kortárs Galéria
16:30 Gyógyulat önképzőkör – Sóspataki 

Ferenc természetgyógyász előadása, 
Kaffka Margit Könyvtár

JANUÁR 9., kedd
10.00 Baba-Mama Klub, Tompa Mihály Könyvtár

JANUÁR 11., csütörtök
10.00 Babusgató klub, II. Rákóczi Ferenc 

Könyvtár, Gyermekkönyvtár
16.00 Diafilmklub, Tompa Mihály Könyvtár
19:00 Ray Cooney: Funny money –  Rossz 

pénz nem vész el – a Bánfalvy  Stúdió 
előadása, Művészetek Háza – Hangver-
senyterem

JANUÁR 12., péntek
19:30 Illés Klub, Ifjúsági Ház

JANUÁR 13., szombat
20:00 Rockfarsang, Vasgyári Közösségi Ház

JANUÁR 14., vasárnap
19:00 Sohasem ér véget a dínomdá-

nom...! Újévi operettgála – a Monar-
chia Operett előadása, Művészetek 
Háza – Hangversenyterem

JANUÁR 15., hétfő
15.00 A tudomány népszerűsítése: A ter-

mészet hangjai William Wordsworth 
és S. T. Coleridge költészetében, Tom-
pa Mihály Könyvtár

15.30 Alkossunk együtt!, Petőfi Sándor 
Könyvtár

17.00 Mezei 70 – kiállításmegnyitó, Szabó 
Lőrinc Idegennyelvi Könyvtár

19:00 A Miskolci Szimfonikus Zenekar 
koncertje, YAMAHA bérlet, Művészetek 
Háza – Hangversenyterem

JANUÁR 16., kedd
10.00 Baba-Mama Klub, Tompa Mihály 

Könyvtár
13.00 Idősek Klubja, Móra Ferenc Könyvtár
14.00 Színező klub, Móra Ferenc Könyvtár
17:00 A Balázs Győző-gimnázium fotográ-

fus tanulóinak kiállítása, Ifjúsági Ház 
– Galéria

PROGRAMAJÁNLÓ 

Hangversenyekkel ünneplik az új évet

JANUÁR 06., szombat 11:30 A Miskolci Szimfonikus Zenekar újévi koncertje, Nagyszínház | JANUÁR 
09., kedd 19:00 Az üvegcipő, Kamara | 19:00 Hedda Gabler, Játékszín | JANUÁR 10., szerda 19:00 Fekete-
szárú cseresznye, Kamara | JANUÁR 11., csütörtök 19:00 Vadkacsa, Kamara | JANUÁR 12., péntek 17:00 
Kilépő, Játékszín | 19:00 A kékszakállú herceg vára, Nagyszínház | 19:00 Vadkacsa, Kamara | JANUÁR 13., 
szombat 14:00 János vitéz, Kamara | 19:00 A kékszakállú herceg vára, Nagyszínház | 19:00 Vasgyári ek-
lógák, Játékszín | JANUÁR 16., kedd 14:00 János vitéz, Kamara | 19:00 A miniszter félrelép, Nagyszín-
ház | 19:00 Anyegin, Kamara | 19:00 A kávéház, Játékszín | JANUÁR 17., szerda 14:00 János vitéz, Kama-
ra | 19:00 Producerek, Nagyszínház | 19:00 Babaház, Játékszín | JANUÁR 18., csütörtök 19:00 A tatárok 
Magyarországban, Nagyszínház | 19:00 A Miskolc Dixieland Band – Dixie Klub | JANUÁR 19., péntek 
14:00 Berzsián és Dideki, Kamara | 19:00 Jézus Krisztus szupersztár, Nagyszínház | 19:00 Hedda Gabler, 
Játékszín | JANUÁR 20., szombat 11:00 Kakaókoncert, Nagyszínház, nézőtéri társalgó | 15:00 Egy óra ver-
sek közt, Játékszín | 19:00 A szálemiek, Nagyszínház | JANUÁR 23., kedd 19:00 A csárdáskirálynő, Nagy-
színház | 19:00 Az üvegcipő, Kamara | JANUÁR 24., szerda 19:00 A csárdáskirálynő, Nagyszínház | 19:00 Az 
üvegcipő, Kamara | JANUÁR 25., csütörtök 19:00 A csárdáskirálynő, Nagyszínház | 19:00 Hedda Gabler, 
Játékszín | JANUÁR 26., péntek 19:00 A kékszakállú herceg vára, Nagyszínház | JANUÁR 27., szombat 
10:00 Berzsián és Dideki, Kamara | 15:00 A kékszakállú herceg vára, Nagyszínház | 15:00 Én, Vitéz Mi-
hály, avagy a Csokonai kód | 19:00 Anyegin, Kamara | 19:30 Bolha a fülbe, Nagyszínház | JANUÁR 30., 
kedd 19:00 A tatárok Magyarországban, Nagyszínház | JANUÁR 31., szerda 17:00 A szálemiek, Nagy-
színház | 18:00 Anyegin, Kamara | 18:00 A kávéház, Játékszín

A MISKOLCI NEMZETI SZÍNHÁZ MŰSORA

• Művészetek Háza, Uránia-terem: JA-
NUÁR 4.-10., csütörtök-szerda: 16:30 Op-
penheimer | 19:45 Harold Fry valószínűt-
len utazása | JANUÁR 6. ÉS 7., szombat és 
vasárnap: 14:30 Nagykarácsony | JANU-
ÁR 11.-17., csütörtök-szerda: 17:30 Sem-
melweis | 20:00 Palace Hotel (Európai pa-
noráma) 

• Művészetek Háza, Béke-terem: JANUÁR 
4.-10., csütörtök-szerda: 17:00 Nem ha-
lok meg (Cinefest20) | 19:30 A megoldá-
sok könyve (Európai panoráma) | JANUÁR 
6. ÉS 7., szombat és vasárnap: 15:00 Va-
lami madarak | JANUÁR 11.-17., csütör-
tök-szerda: 17:00 A fiú és a szürke gém |  
19:30 Előző életek (Cinefest20) | JANUÁR 

13. ÉS 14., szombat és vasárnap: 15:00 Ti-
sza-tó, az ember alkotta Paradicsom

• Cinema City:  JANUÁR 4.-10., csütör-
tök-szerda, naponta több időpontban – 
Aquaman és az Elveszett Királyság | A fiú 
és a szürke gém | A győztes gól | Bogyó és 
Babóca 5. – Hónapok meséi | Hallowee-
ni körhinta | Hullaadás | Eszeveszett kül-
detés | Kacsalábon | Kívánság | Mancs őr-
járat: a szuperfilm | Masha és a medve 2 
– Dupla móka | Napóleon | Semmelweis | 
Wonka | Csendes éj | Ennél csak jobb jöhet 
| Ferrari | A méhész | Az első igazi kará-
csony | Tomi, Polli és a varázsfény | Harold 
Fry valószínűtlen utazása | Vadászidény | 
Van valami a pajtában

MOZIMŰSOR

Vasárnapig korizhatunk az Erzsébet téren

A miskolci szimfonikusok ebben az évadban ünneplik fennállásuk 60. evfordulóját. Fotó: Juhász Ákos



KÖNYVAJÁNLÓ 

Akkor és most. A városháza épületegyüttese, beleértve a hi-
vatal régi főbejáratát is – ez áll a régi és az új felvételek közép-
pontjában, a képek a vármegyeháza első emeletéről készültek, 
a pontos helyszín megtalálásában a vármegyei önkormányzat 
sajtókommunikációs osztályának munkatársa, Pásztor Imre is 
segédkezett, ezúton is köszönet neki. A régi kép készítésének 
idején még közút haladt a városháza és a megyeháza között, itt 
csak a nyolcvanas évek végén, kilencvenes évek elején lett sé-
tányt, azt követően, hogy a Széchenyi utcát sétálóutcává minő-
sítették. Ebben az időszakban ültették a területet azóta megha-
tározó platánsort is. További érdekesség, hogy a régi felvételen 
az avasi református templom felett látható a Szeghalmy Bálint 
által tervezett kilátó, amit 1934-ben építettek fel és 1956 de-
cemberében égett le, az egyik legenda szerint egy szovjet tank 
nyitott tüzet rá. (Tajthy Ákos szövege, dr. Sáfrány Gy. József, Mo-
csári László fotója)

HÁZHOZ MENT A ZENE. Rend-
hagyó művészeti kezdeménye-

zést élvezhettek az óév utolsó 
napjaiban a miskolci Dália utca 
40-56.-os szám alatti lakások-
ban élők. A szerencsés lakók-
hoz házhoz ment az ének és 

a zene: a programban hallhat-
ták Regős Amarilla és Matol-
csi Erika (képünkön) művész-

nők énekét, élvezhették Regős 
Ádám  glockenspieljátékát és a 

Fráter-gimnázium fiataljainak kó-
rusénekét. A program művészeti 
vezetője és házigazda zongora-
kísérője Regős Zsolt (képünkön) 
karmester volt, aki elmondta, a 
ház zárt udvara a jó akusztikája 
miatt szinte kínálja magát, hogy 

koncertezzenek, énekeljenek 
benne. Először nyáron adtak egy 
zenés műsort ott, most pedig a 

folytatás is érkezett: a decemberi 
koncerten a klasszikus zeneiro-
dalom kedvelt karácsonyi dalla-

mait szólaltatták meg.  
Fotó: Mocsári László

mozaik 2024. január 6. 
1. hét | XXI. évfolyam 1. szám12 Miskolci Napló

Sudoku

Géniusz Könyváruház – Miskolc, Széchenyi u. 107.  
Webáruház: www.geniusz.hu és www.geniusztankonyv.hu

Könyvújdonságok a Géniusztól 

Négyrészes keresztrejtvény-sorozatunkban ezúttal 
is könyvújdonságok címét rejtettük el. Megfejtései-
ket a sorozat végén, egy e-mailben küldjék el, mely-
ben feltüntetik postacímüket is! Beküldési határidő: 
2024. január 31. E-mail-cím: megfejtes@mikom.hu. 

A helyes megfejtések beküldői között könyvutalványt sorsolunk ki. 
A nyereményt a Géniusz Könyváruház biztosítja. Előző rejtvényünk 
helyes megfejtései: Mielőtt eltűnt, A csontok rejtélye, Mimi, Elfújta 
a szél. Nyertesek: Sárosiné Surányi Barbara (Miskolc), Varga Márton 
(Miskolc). Gratulálunk, nyereményüket postán küldjük el.
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Ha a terjesztéssel kapcsolat-
ban problémát tapasztalnak, 
kérjük, jelezzék ezt hétköz-
nap 8-16 óráig a +36 70 663 
1261-es telefonszámon vagy 

az info@mirend.hu e-mail-cí-
men nevük és elérhetősé-
gük megadásával. A problé-
mát igyekszünk mihamarabb 
megoldani.

TERJESZTÉSSEL KAPCSOLATOS VISSZAJELZÉS

Michael J. Fox - Előre a jövőbe
Michael J. Fox meg-

rendítően beszél re-
ményről, félelemről 
és halandóságról, és 
arról, hogy ezek mi-
lyen visszhangot kel-
tenek az életünkben. 
Huszonkilenc éve-
sen fiatalkori Par-
kinson-kórt diagnosztizál-
tak nála, így hosszú évek óta 
küzd a betegség által érintet-
tek szószólójaként, felhívja a 
világ figyelmét a kórra, és a 
Michael J. Fox Parkinson Ala-
pítványon keresztül, ami a vi-
lág egyik vezető non-profit 
alapítványaként finanszírozza 

a Parkinson-kór tu-
dományos kutatásait, 
igyekszik gyógymó-
dot találni. Az Előre 
a jövőbe című köny-
vében Michael sze-
mélyes történeteket 
és megfigyeléseket 
oszt meg betegségről 

és egészségről, korosodásról, 
a család és a barátok erőt adó 
támogatásáról, és arról, hogy 
az idő észlelése milyen hatás-
sal van arra, ahogy a mulan-
dósághoz viszonyulunk. El-
mélyült és megindító alkotás, 
amit mindvégig áthat a Mi-
chael J. Foxra jellemző humor.

FILMAJÁNLÓ 

Vadászidény

A fiatal párizsi házaspár két 
gyerekkel  saját kertes házról 
álmodozik egy békés helyen. 
Ezért, amint rátalálnak a tá-
gas vidéki házra csodás telek-
kel és bámulatos áron, azonnal 

lecsapnak rá. A falu igen távol 
fekszik a várostól, és rendkívül 
elragadó, csakúgy, mint a lakói. 
A család beköltözik, ám ekkor 
fedezik fel, hogy mi is a bök-
kenő: az adásvételi szerződés 
szerint az egész falunak joga 
van az ő földjükön vadászni. A 
házban hamarosan vadállatok 
grasszálnak, és töltények re-
pülnek szerteszét. A rémült és 
bedühödött házaspár kieszel 
egy tervet, hogyan akadályoz-
hatnák meg új otthonuk le-
rombolását, erről azonban a 
falubeliek is tudomást szerez-
nek, és kezdetét veszi a háború. 
Vajon van bármi esélyük a bé-
kés egymás mellett élésre?

Még mindig keresik Leiát

A kétéves berni pásztor még 
tavaly szeptember első napja-
iban lógott meg egy bükkara-
nyosi család udvaráról, Leiát 
hónapok óta keresik.

Több hónapja kutatja égen-
föl dön berni kutyáját Szi lá
gyiBereczki Tímea, aki végső 
elkeseredésében kereste meg 
szerkesztőségünket még tavaly 
ősszel, hátha olvasóink segítsé-
gével meglelhetik. Első cikkünk 
november közepén jelent meg, 
a kutyust azonban még azóta 
sem találták meg, kérte, ameny-
nyiben lehetséges, tegyük közzé 
újra a felhívást.

Ahogyan az ismert, Leia még 
szeptember 3-án szaladt el a csa-
lád bükkaranyosi otthonából. 
Ettől a perctől széles körben ke-
resik, mindeddig sikertelenül. A 
kétéves szukát idén márciusban 
fogadták örökbe Tímeáék, már 
felnőtt kutyaként. „Mivel ivarta-
lan, szaporítási célra nem hasz-
nálható. Chipjén az ELTŰNT 
státusz van feltüntetve” – tette 
hozzá. A nyomravezetőnek pe-
dig magas jutalmat ígérnek.

Olvasóinktól azt kéri, ha lát-
ják Leiát, vagy tudják hol van, 
jelentkezzenek az alábbi elér-
hetőségeken: +36 20 519 61 64, 
timea.bereczki@gmail.com.
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